Sprawozdanie Zarządu BIOTON S.A.
z działalności 
Grupy Kapitałowej BIOTON S.A.
w okresie od 01.01.2005 r. do 30.06.2005 r.

Spis treści
1.	Zasady sporządzenia półrocznego, skonsolidowanego i jednostkowego, sprawozdania finansowego
1.1.	Średnie kursy wymiany złotego w okresach objętych skonsolidowanym sprawozdaniem finansowym oraz porównywalnymi danymi finansowymi, w stosunku do Euro
1.2.	Podstawowe pozycje skonsolidowanego bilansu, skonsolidowanego rachunku zysków i strat oraz skonsolidowanego rachunku przepływów pieniężnych ze skonsolidowanego sprawozdania finansowego oraz danych porównywalnych przeliczonych na Euro
1.3.	Podstawowe pozycje bilansu, rachunku zysków i strat oraz przepływów pieniężnych ze sprawozdania finansowego oraz danych porównywalnych, przeliczonych na Euro
2.	Omówienie podstawowych wielkości ekonomiczno-finansowych, ujawnionych w półrocznym sprawozdaniu finansowym, w szczególności opis czynników i zdarzeń, w tym o nietypowym charakterze, mających znaczący wpływ na działalność Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. i osiągnięte przez nią zyski lub poniesione straty w półroczu obrotowym, a także omówienie perspektyw rozwoju działalności Grupy przynajmniej w najbliższym półroczu obrotowym
3.	Opis podstawowych ryzyk i zagrożeń
4.	Informacje o podstawowych grupach produktów, towarów i usług wraz z określeniem ich udziału w sprzedaży Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. ogółem, a także zmianach w tym zakresie w danym półroczu obrotowym
5.	Informacje o zmianach rynków zbytu, z uwzględnieniem podziału na rynki krajowe i zagraniczne oraz informacje o zmianach źródeł zaopatrzenia w materiały do produkcji, w towary i usługi, z określeniem uzależnienia od jednego lub więcej odbiorców i dostawców, a w przypadku, gdy udział jednego odbiorcy lub dostawcy osiąga co najmniej 10% przychodów ze sprzedaży ogółem - nazwy (firmy) dostawcy lub odbiorcy, jego udział w sprzedaży lub zaopatrzeniu oraz jego formalne powiązania ze Spółką
5.1.	Rynki zbytu
5.2.	Źródła zaopatrzenia
6.	Informacje o umowach znaczących dla działalności Grupy Kapitałowej BIOTON S.A., w tym znanych Spółce umowach zawartych pomiędzy akcjonariuszami oraz umowach ubezpieczenia, współpracy lub kooperacji
6.1.	Umowy znaczące dla działalności Grupy
6.2.	Znane Spółce umowy pomiędzy akcjonariuszami
7.	Informacje o zmianach w powiązaniach organizacyjnych lub kapitałowych Spółki z innymi podmiotami oraz określenie jej głównych inwestycji krajowych i zagranicznych (papiery wartościowe, instrumenty finansowe, wartości niematerialne i prawne oraz nieruchomości), w tym inwestycji kapitałowych dokonanych poza jej grupą jednostek powiązanych oraz opis metod ich finansowania
7.1.	SciGen Ltd. z siedzibą w Singapurze
7.2.	Zamknięta Spółka Akcyjna BIOTON WOSTOK z siedzibą w Orle (Federacja Rosyjska)
7.3.	Instrumenty finansowe
7.4.	Inwestycje w środki trwałe
7.5.	Nakłady na badania i rozwój
8.	Opis transakcji z podmiotami powiązanymi, jeżeli jednorazowa lub łączna wartość transakcji zawartych przez dany podmiot powiązany w okresie 6 miesięcy przekracza wyrażoną w złotych równowartość kwoty 500.000 Euro
8.1.	Transakcje z Instytutem Biotechnologii i Antybiotyków
8.2.	Transakcje z BIOTON TRADE Sp. z o.o.
9.	Informacje o zaciągniętych kredytach, umowach pożyczek, z uwzględnieniem terminów ich wymagalności oraz o udzielonych Spółce poręczeniach i gwarancjach
10.	Informacje o udzielonych pożyczkach, z uwzględnieniem terminów ich wymagalności, a także udzielonych poręczeniach i gwarancjach, ze szczególnym uwzględnieniem pożyczek, poręczeń i gwarancji udzielonych jednostkom powiązanym
10.1.	Pożyczki udzielone Fundacji Wspierania Nowoczesnych Metod Leczenia „Terapia Alta”
10.2.	Pożyczka udzielona jednostce powiązanej - ZSA BIOTON WOSTOK
11.	W przypadku emisji papierów wartościowych w okresie objętym raportem - opis wykorzystania przez Spółkę wpływów z emisji
12.	Objaśnienie różnic pomiędzy wynikami finansowymi wykazanymi w raporcie półrocznym a wcześniej publikowanymi prognozami wyników na dany rok, jeżeli co najmniej jedna z pozycji składających się na wynik finansowy różni się w znacznym stopniu w stosunku do pozycji opublikowanej w ostatniej przekazanej do publicznej wiadomości prognozie
13.	Ocena, wraz z jej uzasadnieniem, dotycząca zarządzania zasobami finansowymi, ze szczególnym uwzględnieniem zdolności wywiązywania się z zaciągniętych zobowiązań, oraz określenie ewentualnych zagrożeń i działań, jakie Spółka podjęła lub zamierza podjąć w celu przeciwdziałania tym zagrożeniom
14.	Ocena możliwości realizacji zamierzeń inwestycyjnych, w tym inwestycji kapitałowych, w porównaniu do wielkości posiadanych środków, z uwzględnieniem możliwych zmian w strukturze finansowania tej działalności
15.	Ocena czynników i nietypowych zdarzeń mających wpływ na wynik z działalności za I półrocze roku obrotowego, z określeniem stopnia wpływu tych czynników lub nietypowych zdarzeń na osiągnięty wynik
16.	Charakterystyka zewnętrznych i wewnętrznych czynników istotnych dla rozwoju przedsiębiorstwa Spółki oraz opis perspektyw rozwoju działalności Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. co najmniej do końca roku obrotowego, z uwzględnieniem elementów strategii rynkowej przez nią wypracowanej
16.1.	Czynniki zewnętrzne
16.2.	Czynniki wewnętrzne
16.3.	Perspektywy rozwoju
17.	Zmiany w podstawowych zasadach zarządzania przedsiębiorstwem Spółki i Grupą Kapitałową BIOTON S.A.
18.	Zmiany w składzie osób zarządzających i nadzorujących Spółki w ciągu ostatniego półrocza roku obrotowego
19.	Wartość wynagrodzeń, nagród lub korzyści, w tym wynikających z programów motywacyjnych lub premiowych opartych na kapitale BIOTON S.A., w tym programów opartych na obligacjach z prawem pierwszeństwa, zamiennych, warrantach subskrypcyjnych (w pieniądzu, naturze lub jakiejkolwiek innej formie), wypłaconych należnych lub potencjalnie należnych, odrębnie dla osób zarządzających i nadzorujących w przedsiębiorstwie Spółki, bez względu na to, czy były one odpowiednio zaliczane w koszty, czy też wynikały z podziału zysku oraz informacje o wartości wynagrodzeń i nagród otrzymanych z tytułu pełnienia funkcji we władzach jednostek podporządkowanych
20.	Określenie łącznej liczby i wartości nominalnej wszystkich akcji (udziałów) Spółki oraz akcji i udziałów w jednostkach powiązanych Spółki, będących w posiadaniu osób zarządzających i nadzorujących (dla każdej osoby oddzielnie)
21.	Wskazanie akcjonariuszy posiadających, bezpośrednio lub pośrednio przez podmioty zależne, co najmniej 5% w ogólnej liczbie głosów na walnym zgromadzeniu BIOTON S.A., wraz ze wskazaniem liczby posiadanych przez te podmioty akcji, ich procentowego udziału w kapitale zakładowym, liczby głosów z nich wynikających i ich procentowego udziału w ogólnej liczbie głosów na walnym zgromadzeniu
22.	Informacje o znanych Spółce umowach (w tym również zawartych po dniu, na który sporządzono sprawozdanie finansowe zawarte w raporcie), w wyniku których mogą w przyszłości nastąpić zmiany w proporcjach posiadanych akcji przez dotychczasowych akcjonariuszy i obligatariuszy
23.	Informacje o podmiocie dokonującym przeglądu sprawozdań finansowych
23.1.	Informacje dotyczące roku obrotowego 2005
23.2.	Informacje dotyczące roku obrotowego 2004
24.	Oświadczenia Zarządu BIOTON S.A.
24.1.	Oświadczenie o zgodności
24.2.	Oświadczenie o wyborze audytora
   
Niniejsze sprawozdanie Zarządu BIOTON S.A. („Spółka”) z działalności Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. („Grupa”) w okresie od 01.01.2005 r. do 30.06.2005 r. zostało sporządzone zgodnie z § 101 oraz § 102 ust. 5 i 6 z uwzględnieniem § 103 ust. 3 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 marca 2005 r. w sprawie informacji bieżących i okresowych przekazywanych przez emitentów papierów wartościowych (Dz. U. z 2005 r., Nr 49, poz. 463).
1.	Zasady sporządzenia półrocznego, skonsolidowanego i jednostkowego, sprawozdania finansowego
Podstawowe zasady i metody rachunkowości, metody wyceny aktywów i pasywów, pomiaru wyniku finansowego oraz sposób sporządzania skonsolidowanego sprawozdania finansowego zostały przedstawione w pkt. 1.1.11. sprawozdania finansowego Grupy Kapitałowej BIOTON S.A z a I półrocze 2005 r.
1.1.	Średnie kursy wymiany złotego w okresach objętych skonsolidowanym sprawozdaniem finansowym oraz porównywalnymi danymi finansowymi, w stosunku do Euro

Ogłoszone przez Narodowy Bank Polski średnie kursu wymiany złotego w stosunku do Euro, w okresach objętych sprawozdaniem finansowym i porównywalnymi danymi finansowymi, zaprezentowano w poniższej tabeli.

Rok obrotowy	Średni kurs1 
w okresie	Minimalny kurs 
w okresie	Maksymalny kurs 
w okresie	Kurs na ostatni dzień okresu	
		kurs	data	kurs	data		
30.06.2005	4,0805	3,8839	07.03.05	4,2756	29.04.05	4,0401	
31.12.2004	4,5182	4,0518	28.12.04	4,9149	01.03.04	4,0790	
30.06.2004	4,7311	4,5422	30.06.04	4,9149	01.03.04	4,5422	
1średnia kursów obowiązujących na ostatni dzień każdego miesiąca w danym okresie
1.2.	Podstawowe pozycje skonsolidowanego bilansu, skonsolidowanego rachunku zysków i strat oraz skonsolidowanego rachunku przepływów pieniężnych ze skonsolidowanego sprawozdania finansowego oraz danych porównywalnych przeliczonych na Euro

Dane wykazane w tabeli przeliczono na Euro zgodnie z § 9 ust. 2 rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 12 grudnia 2001 r. w sprawie szczegółowych zasad sporządzania przez jednostki inne niż banki i zakłady ubezpieczeń sprawozdania finansowego jednostek powiązanych. Wymienione pozycje skonsolidowanego bilansu przeliczono według ogłoszonego przez Narodowy Bank Polski kursu średniego EURO na dzień bilansowy. Wymienione pozycje skonsolidowanego rachunku zysków i strat oraz skonsolidowanego rachunku przepływów pieniężnych przeliczono po kursie stanowiącym średnią arytmetyczną ogłoszonych przez Narodowy Bank Polski średnich kursów Euro na dzień kończący każdy miesiąc roku obrotowego.

WYBRANE SKONSOLIDOWANE DANE FINANSOWE	W tys. zł	W tys. Euro	
	30.06.2005	31.12.2004	30.06.2004	30.06.2005	31.12.2004	30.06.2004	
I. Przychody netto ze sprzedaży 	68 545		49 844	16 798		10 535	
II. Zysk (strata) brutto z działalności operacyjnej	7 112		4 379	1 743		926	
III. Zysk (strata) brutto przed opodatkowaniem	10 230		1507	2 510		319	
IV. Zysk (strata) netto	8 510 		361	2 086		76	
V. Przepływy pieniężne netto z działalności operacyjnej	(1 224)		(8 506)	(300)		(1 798)	
VI. Przepływy pieniężne netto z działalności inwestycyjnej	(48 442)		(12 130)	(11 872)		(2 564)	
VII. Przepływy pieniężne netto z działalności finansowej	27 757		20 214	6 802		4 273	
VIII. Przepływy pieniężne netto, razem	(21 909)		(423)	(5 369)		(89)	
IX. Aktywa razem 	300 520	257 988	212 925	74 384	63 248	46 877	
X. Zobowiązania i rezerwy na zobowiązania 	68 985	74 670	104 366	17 075	18 306	22 977	
XI. Zobowiązania długoterminowe 	12 963	13 102	19 549	3 209	3 212	4 304	
XII. Zobowiązania krótkoterminowe 	56 022	61 568	84 817	13 866	15 094	18 673	
XIII. Kapitał własny 	231 535	183 318	108 559	57 309	44 942	23 900	
XIV. Kapitał zakładowy 	177 782	161 782	95 016	44 004	39 662	20 918	
XV. Liczba akcji 	177 781 997	161 781 997	-	177 781 997	161 781 997	-	
XVI. Zysk (strata) na jedną akcję zwykłą (w zł/EUR) 	0,05		-	0,01	0,01	-	
XVII. Rozwodniony zysk (strata) na jedną akcję zwykłą (w zł/EUR) 	-		-	-	-	-	
XVIII. Wartość księgowa na jedną akcję (w zł/EUR) 	1,68	1,58	-	0,42	0,39	-	
XIX. Rozwodniona wartość księgowa na jedną akcję (w zł/EUR)	-		-	-	-	-	
XX. Zadeklarowana lub wypłacona dywidenda na jedną akcję (w zł/ EUR)	-		-	-	-	-	
1.3.	Podstawowe pozycje bilansu, rachunku zysków i strat oraz przepływów pieniężnych ze sprawozdania finansowego oraz danych porównywalnych, przeliczonych na Euro

Dane wykazane w tabeli przeliczono na Euro zgodnie z § 9 ust. 2 rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 12 grudnia 2001 r. w sprawie szczegółowych zasad sporządzania przez jednostki inne niż banki i zakłady ubezpieczeń sprawozdania finansowego jednostek powiązanych. Wymienione pozycje bilansu przeliczono według ogłoszonego przez Narodowy Bank Polski kursu średniego Euro na dzień bilansowy. Wymienione pozycje rachunku zysków i strat oraz rachunku przepływów pieniężnych przeliczono po kursie stanowiącym średnią arytmetyczną ogłoszonych przez Narodowy Bank Polski średnich kursów Euro na dzień kończący każdy miesiąc roku obrotowego.

WYBRANE DANE FINANSOWE	W tys. zł	W tys. Euro	
	30.06.2005	31.12.2004	30.06.2004	30.06.2005	31.12.2004	30.06.2004	
I. Przychody netto ze sprzedaży 	63 333		47 984	15 521		10 142	
II. Zysk (strata) brutto z działalności operacyjnej	4 615		6 460	1 131		1 365	
III. Zysk (strata) brutto przed opodatkowaniem	8 472		3 655	2 076		773	
IV. Zysk (strata) netto	6 844		2 444	1 677		517	
V. Przepływy pieniężne netto z działalności operacyjnej	(1 327)		(7 774)	(325)		(1 643)	
VI. Przepływy pieniężne netto z działalności inwestycyjnej	(48 437)		(11 923)	(17 870)		(2 520)	
VII. Przepływy pieniężne netto z działalności finansowej	27 757		20 214	6802		4 273	
VIII. Przepływy pieniężne netto, razem	(22 007)		517	(5 393)		109	
IX. Aktywa razem 	299 792	259 447	215 789	74 204	63 606	47 508	
X. Zobowiązania i rezerwy na zobowiązania 	66 966	73 173	101 174	16 575	17 939	22 274	
XI. Zobowiązania długoterminowe 	12 945	13 087	19 538	3 204	3 208	4 301	
XII. Zobowiązania krótkoterminowe 	54 021	60 086	81 636	13 371	14 731	17 973	
XIII. Kapitał własny 	232 826	186 274	114 615	57 629	45 667	25 233	
XIV. Kapitał zakładowy 	177 782	161 782	95 016	44 004	39 662	20 918	
XV. Liczba akcji 	177 781 997	161 781 997	-	177 781 997	161 781 997	-	
XVI. Zysk (strata) na jedną akcję zwykłą (w zł/EUR) 	0,04	-	-	0,01	-	-	
XVII. Rozwodniony zysk (strata) na jedną akcję zwykłą (w zł/EUR) 	-	-	-	-	-	-	
XVIII. Wartość księgowa na jedną akcję (w zł/EUR) 	1,69	1,60	-	0,42	0,39	-	
XIX. Rozwodniona wartość księgowa na jedną akcję (w zł/EUR)	-	-	-	-	-	-	
XX. Zadeklarowana lub wypłacona dywidenda na jedną akcję (w zł/ EUR)	-	-	-	-	-	-	
2.	Omówienie podstawowych wielkości ekonomiczno-finansowych, ujawnionych w półrocznym sprawozdaniu finansowym, w szczególności opis czynników i zdarzeń, w tym o nietypowym charakterze, mających znaczący wpływ na działalność Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. i osiągnięte przez nią zyski lub poniesione straty w półroczu obrotowym, a także omówienie perspektyw rozwoju działalności Grupy przynajmniej w najbliższym półroczu obrotowym

Wskaźniki dynamiki poszczególnych składników skonsolidowanego bilansu zostały obliczone poprzez porównanie ich wartości na 30.06.2005 r. z wartościami na 31.12.2004 r.

Skonsolidowany bilans analityczny - aktywa

Na koniec I półrocza 2005 r. nastąpił wzrost sumy skonsolidowanego bilansu o 16,5 %.
Majątek trwały zwiększył się o 40,6 %, z czego istotny wzrost nastąpił w pozycji inwestycje długoterminowe. Pozycja ta obejmuje zakupione akcje spółek SciGen Ltd. i ZSA BIOTON WOSTOK oraz udzieloną ZSA BIOTON WOSTOK długoterminową pożyczkę. 
Kwoty wartości niematerialnych i prawnych pozostały praktycznie na niezmienionym poziomie (wzrost o 3,5 %) a rzeczowych aktywów trwałych wzrosły o 21,2 %. Zaobserwowany wzrost w głównej mierze wynika z ponoszonych nakładów inwestycyjnych na modernizację Zakładu Produkcyjnego w Duchnicach, Zakładu Biotechnologii oraz zakupu nieruchomości od IBA z przeznaczeniem na budowę bazy wytwórczej do produkcji leków biotechnologicznych (projekt realizowany z wykorzystaniem środków unijnych). W rezultacie powyższego, udział procentowy majątku trwałego w sumie bilansowej wzrósł z 45,3 do 54,7 %.
Wartość majątku obrotowego utrzymała się na praktycznie niezmienionym poziomie (spadek o 3,5 %), zapasy wzrosły o 36,3 %, co ma związek ze zgromadzeniem odpowiedniego zapasu wyrobów na czas przestoju modernizacyjnego ZP w Duchnicach oraz przygotowaniem do intensyfikacji sprzedaży leków zawierających insulinę. Wzrost zanotowały należności krótkoterminowe (o 11,8 %), co w dużej mierze spowodowane jest przez zrealizowaną sprzedaż w  czerwcu 2005 r.(przychody czerwca osiągnęły wartość około 23 mln PLN). O 74,3 % spadły inwestycje krótkoterminowe (obejmujące środki pieniężne i krótkoterminowe aktywa finansowe) w następstwie wykorzystania środków pieniężnych z emisji akcji serii B. Udział majątku obrotowego w całości aktywów spadł nieznacznie z 54,7 do 45,3 %.

Skonsolidowany bilans analityczny - pasywa

Na wzrost sumy bilansu skonsolidowanego po stronie pasywów wpłynęło zwiększenie kapitałów własnych o 26,3 % - w następstwie emisji akcji serii C. 
Skonsolidowany zysk zatrzymany wzrósł o 21,5 %. 
Kapitały własne na koniec czerwca 2005 r. stanowiły 77,0 % sumy bilansowej.
Udział zobowiązań i rozliczeń międzyokresowych w pasywach ogółem wyniósł 23,0 %. 
W I półroczu 2005 r. wystąpiła stabilizacja zobowiązań długoterminowych, a same zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych nie uległy zmianie.
Znacznie zmniejszyły się zobowiązania krótkoterminowe (o 13,2 %), w tym z tytułu kredytów i pożyczek o 47,2 %. Spadek zobowiązań krótkoterminowych jest ściśle powiązany z  radykalnym polepszeniem płynności finansowej Spółki. Większość kredytów w rachunkach bieżących na koniec czerwca 2005 r. została spłacona, a tym samym limity kredytowe pozostały niewykorzystane. Zobowiązania z tytułu dostaw i usług wzrosły o 22,4 % w następstwie realizacji zakupu materiałów i surowców z przeznaczeniem do uruchomienia produkcji w III kwartale 2005 r.
Pozycja rozliczenia międzyokresowe, która obejmuje przychody przyszłych okresów oraz bierne rozliczenia międzyokresowe uwzględnia kwoty dotacji otrzymywane z Ministerstwa Nauki i Informatyzacji w ramach prowadzenia prac nad projektem dotyczącym wdrożenia technologii i uruchomienia produkcji pakietu rekombinowanych leków i białek niezbędnych do ich wytworzenia.

Wskaźniki dynamiki poszczególnych składników skonsolidowanego rachunku zysków i strat zostały obliczone poprzez porównanie ich wartości w I półroczu 2005 r. z wartościami w I półroczu 2004 r.

Skonsolidowany analityczny rachunek zysków i strat

W I półroczu 2005 r. skonsolidowane przychody ze sprzedaży wyniosły 68 545 tys. PLN. Oznacza to wzrost o 37,5 %. Wyraźnie dostrzegamy pozytywną tendencję – wzrost zysku operacyjnego o 62,4 %, zysku netto o 2 263,9 %.
Osiągnięto zysk ze sprzedaży w kwocie 7 630 tys. PLN. Rentowność na poziomie sprzedaży wyniosła w I półroczu 2005 r. 11,1 %, wobec analogicznego wskaźnika za I półrocze 2004 r. w wysokości 12,8 %.
Wynik na pozostałej działalności operacyjnej wpłynął na obniżenie rentowności do 10,4 %. Przychody finansowe, stanowiące jeden z determinantów rachunku zysków i strat, obejmują kwotę 2 177 tys. zysku na operacjach kontraktów walutowych spot. Pozostała część dotyczy dodatnich różnic kursowych i uzyskanych odsetek od pożyczek oraz rozwiązania rezerwy.
Koszty finansowe znacząco zmalały – o 36,9 %, w następstwie mniejszego poziomu zadłużenia kredytowego ogółem. Udział w stracie jednostki stowarzyszonej (SciGen Ltd.) wyniósł 874 tys. PLN. 
Skonsolidowany wynik finansowy netto osiągnął kwotę 8 510 tys. PLN. Wskaźnik rentowności sprzedaży netto wyniósł 12,4 %.
Amortyzacja w skali całego okresu wyniosła 4 470 tys. PLN, co oznacza spadek o jedną trzecią (~33 %). Wygenerowana nadwyżka finansowa osiągnęła wartość 12 980 tys. PLN (o 85,2 % więcej niż w I półroczu 2004 r.).

Przewidywane plany rozwoju Grupy, odnoszące się do rozbudowy bazy wytwórczej do produkcji leków biotechnologicznych (nakłady około 109,8 mln PLN w kwocie 24,6 mln PLN dotowane z środków unijnych) oraz budowa fabryki insuliny w Orle (Federacja Rosyjska) znajdują rzetelne oparcie w przedstawionej sytuacji ekonomicznej Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. 
W tych też kierunkach w najbliższym półroczu obrotowym przebiegać będzie rozwój działalności inwestycyjnej.
3.	Opis podstawowych ryzyk i zagrożeń

Ryzyka związane z produktem:

•	opóźnienia w rejestracji leków - przygotowanie dokumentacji niezbędnej do uzyskania pozwolenia oraz procedura uzyskania pozwolenia na dopuszczenie produktu do obrotu są niezwykle czasochłonne. Czynniki te mogą powodować znaczące opóźnienia we wprowadzeniu przez Grupę nowych produktów do obrotu,
•	wystąpienie efektów ubocznych, interakcji z innymi lekami lub braków jakościowych określonego produktu - może się zdarzyć, że wystąpią nieprzewidziane wcześniej efekty uboczne, jak również interakcje z innymi lekami lub pojawią się trudności z utrzymaniem jakości danego leku. W takim przypadku Minister Zdrowia cofa pozwolenie na dopuszczenie produktu do obrotu. Z wystąpieniem efektów ubocznych lub interakcji określonego produktu Grupy z innymi lekami, wiąże się także ryzyko wysunięcia roszczeń wobec Grupy z tytułu odpowiedzialności za produkt na drodze postępowań cywilnych, 
•	ryzyko związane z pracami rozwojowymi w segmencie leków biotechnologicznych - znaczna część nakładów ponoszonych przez Grupę jest przeznaczana na finansowanie prac rozwojowych, w tym w zakresie leków biotechnologicznych (w I półroczu 2005 r. była to kwota 2,1 mln PLN). Niepowodzenie prac rozwojowych finansowanych przez Grupę pociąga za sobą utratę znacznych nakładów przeznaczonych na finansowanie tych prac,
•	opóźnienie wprowadzenia nowych produktów na rynki – w takim przypadku, Grupa może nie osiągnąć zakładanego udziału w rynku, a tym samym nakłady na ten cel mogą się nie zwrócić.

Ryzyko związane ze sporami prawnymi dotyczącymi własności przemysłowej

Ewentualne zarzuty (nawet bezpodstawne), co do praw własności przemysłowej, które mogą zostać podniesione przez osoby trzecie, mogą opóźnić moment wprowadzenia danego produktu na rynek lub wiązać się z koniecznością poniesienia dodatkowych kosztów przez Grupę.

Ryzyko związane ze sprzeciwem wobec rejestracji znaku towarowego „BIOTON”

W dniu 18 czerwca 2004 r. do Urzędu Patentowego wpłynęło pismo od A. Menarini Industrie Farmaceutiche Riunite, S. r. l., w którym powołana powyżej spółka złożyła sprzeciw wobec rejestracji znaku towarowego „BIOTON”, tj. oznaczenia handlowego Spółki, jako podobnego do jej znaku „Lioton 1000” (oznaczenia handlowego produktu leczniczego) podlegającego ochronie na terytorium Polski od 1994 r. 31.08.2004 r. Spółka złożyła w Urzędzie Patentowym pismo wyjaśniające, w którym negatywnie odniosła się do podobieństwa obydwu znaków.
Ewentualne unieważnienie prawa ochronnego na znak towarowy „BIOTON” będzie oznaczało konieczność zaprzestania wykorzystywania znaku „BIOTON” jako oznaczenia Grupy oraz wprowadzenia nowego odmiennego oznaczenia, co będzie mogło negatywnie wpłynąć na wizerunek i renomę Grupy.

Ryzyko związane z roszczeniami reprywatyzacyjnymi dotyczącymi nieruchomości w Macierzyszu

Spadkobiercy byłych właścicieli majątku „Dobra Macierzysz”, w skład którego wchodzą, między innymi, dwie nieruchomości w Macierzyszu znajdujące się w użytkowaniu wieczystym BIOTON S.A. na których zlokalizowany jest Zakład nr 1, złożyli do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie wniosek o stwierdzenie nieważności decyzji Naczelnika Miasta i Gminy w Ożarowie Mazowieckim z 15.04.1988 r. o przejęciu na rzecz Skarbu Państwa przedmiotowych nieruchomości. 
01.12.2004 r. Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi uchylił zaskarżona decyzję Wojewody mazowieckiego z 21.02.2002 r. i umorzył postępowanie przed organem I instancji. Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi uznał, że właściwym do stwierdzenia nieważności wydanej w tej sprawie decyzji o przejęciu na rzecz Skarbu Państwa przedmiotowych nieruchomości jest Samorządowe Kolegium Odwoławcze. W związku z faktem, iż do 10.02.2005 r. spadkobiercy byłych właścicieli nie wszczęli postępowania przed Samorządowym Kolegium Odwoławczym, Zarząd Spółki 11.02.2005 r. złożył wnioski w VI Wydziale Ksiąg Wieczystych Sądu Rejonowego w Pruszkowie o wykreślenie z ksiąg wieczystych ostrzeżeń o toczącym się postępowaniu reprywatyzacyjnym. Ostrzeżenia te, dotyczące przedmiotowych działek, zostały wykreślone, odpowiednio, 01.06.2005 r. i 27.07.2005 r.
Zdaniem Spółki. w aktualnym stanie prawnym i w świetle dotychczasowego orzecznictwa, a w szczególności w świetle orzeczenia Trybunału Konstytucyjnego, prawdopodobieństwo uznania roszczeń spadkobierców byłych właścicieli majątku „Dobra Macierzysz” przez organy administracji wydaje się być znikome. Nie można jednak wykluczyć, że ewentualne podniesienie roszczeń przez spadkobierców może mieć negatywny wpływ na działalność Grupy.

Ryzyko związane z naruszeniem tajemnic przedsiębiorstwa oraz innych poufnych informacji handlowych jak również spory sądowe z tym związane

Grupa jest w posiadaniu szeregu istotnych informacji stanowiących tajemnicę przedsiębiorstwa oraz innych poufnych informacji handlowych. Pomimo zastosowania systemów ochrony informacji, nie można mieć pewności, że konkurenci Grupy nie wejdą w posiadanie informacji stanowiących tajemnicę Grupy lub innych poufnych informacji handlowych. Nie można także w zupełności wykluczyć ewentualnych sporów sądowych związanych z ujawnieniem informacji stanowiących tajemnicę przedsiębiorstwa lub innych handlowych informacji poufnych.

Ryzyko związane ze strukturą akcjonariatu oraz uprawnieniami przyznanymi niektórym akcjonariuszom

Zgodnie ze świadectwami udziałowymi, przedstawionymi w związku z ZWZ Spółki, które odbyło się 20.06.2005 r., PROKOM Investments był właścicielem 45,5001 % akcji BIOTON S.A. Zgodnie z postanowieniami Statutu, PROKOM Investments S.A. posiada status tzw. uprawnionego założyciela, któremu przysługuje szereg uprawnień osobistych określonych w Statucie, w tym prawo do powoływania i odwoływania prezesa oraz wiceprezesa Zarządu, a także jednego członka Rady Nadzorczej. Do PROKOM Investments S.A. nie znajduje także zastosowania ograniczenie prawa głosu, które jest przewidziane w Statucie. Powyższe uprawnienia osobiste nie przysługują dopiero w przypadku, gdy udział PROKOM Investments S.A. w kapitale zakładowym Spółki BIOTON spadnie poniżej 20%.
Ponadto, zgodnie ze Statutem, osobiste uprawnienie do powołania jednego członka Rady Nadzorczej przysługuje także Instytutowi Biotechnologii i Antybiotyków. Uprawnienie to wygasa dopiero, gdy udział IBA spadnie poniżej 5% kapitału zakładowego.
Okoliczności te powodują, że wpływ PROKOM Investments oraz IBA na działalność Grupy pozostanie znaczący nawet w przypadku znacznego spadku ich obecnego udziału w kapitale zakładowym, a nabycie znacznego pakietu akcji przez osobę trzecią nie musi prowadzić do uzyskania kontroli nad Radą Nadzorczą oraz Zarządem, jak również nie zawsze zapewni odpowiednią siłę głosu na Walnym Zgromadzeniu.
Dodatkowo istnieje ryzyko związane z tym, że dotychczasowi akcjonariusze mogą podjąć decyzję o zbyciu części lub wszystkich posiadanych przez siebie akcji. Podjęcie i realizacja takiej decyzji może spowodować, że kurs akcji ulegnie obniżeniu, co może narazić innych akcjonariuszy na poniesienie związanych z tym strat.
Ryzyko kursu walutowego

Ponieważ istotna cześć komponentów potrzebnych do produkcji leków, wytwarzanych przez Grupę, pochodzi z importu (w I półroczu 2005 r. - 42,8 %), jak również znaczna część sprzedaży przeznaczona jest na eksport (w I półroczu 2005 r. było to 15,2 %), istnieje ryzyko, że w przypadku braku równowagi między kosztami a przychodami w handlu zagranicznym, wahania kursów walut mogą mieć negatywny wpływ na działalność Grupy oraz wyniki, sytuację finansową lub perspektywy rozwoju.

Ryzyko związane z rozwojem działalności inwestycyjnej Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. poza granicami Polski

W grudniu 2004 r. BIOTON S.A. objął 38% akcji w Zamkniętej Spółce Akcyjnej BIOTON WOSTOK z siedzibą w Orle (Federacja Rosyjska). Ponadto do 30.06.2005 r. Spółka nabyła 26,51 % udziałów w SciGen Ltd. z siedzibą w Singapurze. Nie ma pewności, czy i kiedy działalność tych spółek zacznie generować zyski. Ewentualne straty generowane przez SciGen Ltd. lub ZSA BIOTON WOSTOK będą miały negatywny wpływ na wyniki Grupy w przyszłych okresach. 

Ryzyko związane z zasadami refundacji leków

Rynek leków refundowanych, jest szczegółowo regulowany odpowiednimi przepisami prawa. Niekorzystne zmiany przepisów prawa, na przykład skreślenie produktów leczniczych Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. z listy leków podlegających refundacji, wprowadzenie odrębnego, wyższego limitu cen na refundację analogów insuliny, zmiana limitu ceny lub obniżenie stopnia refundacji leku, mogą negatywnie wpłynąć na konkurencyjność produktów Grupy jak również na jej działalność oraz wyniki, sytuację finansową lub perspektywy rozwoju.
Ryzyko związane z konkurencją na rynku leków

Grupa musi zmagać się z intensywną konkurencją na rynku leków. Konkurenci mogą nakładać niższe marże na sprzedawane produkty jak również mogą świadomie ponosić krótkoterminowe lub średnioterminowe straty w indywidualnych segmentach rynku lub na pewnych określonych produktach w celu rozszerzenia oraz ugruntowania swojej pozycji na rynku. Tego rodzaju działalność konkurencji może mieć negatywny wpływ na wielkość sprzedaży, udziały rynkowe, działalność Grupy.
Ponadto zgodnie z postanowieniami Prawa Farmaceutycznego, w związku z przystąpieniem Polski do Unii Europejskiej, przepisy unijne zapewniają łatwiejszy dostęp do rynku polskiego producentom zagranicznym.
Pozycja Grupy na rynku leków, w tym na rynku insuliny, uzależniona jest od wprowadzania nowych produktów przez konkurentów. Pojawienie się nowego konkurenta na rynku, w tym na rynku insuliny, może mieć negatywny wpływ na działalność Grupy.

Ryzyko związane z przedłużoną ochroną patentową oraz wyłącznością danych

Dodatkowe prawo ochronne przedłuża ochronę patentową leków oryginalnych o maksymalnie 5 lat. Z uwagi na fakt, że w okresie ważności dodatkowego prawa ochronnego nie będzie możliwa rejestracja odpowiednich leków generycznych, wydłuży się okres wprowadzenia takich leków przez ich producentów na rynek polski. Instytucja wyłączności danych, oznacza natomiast brak możliwości rejestracji leków generycznych przed upływem okresu obowiązywania wyłączności danych na dany lek oryginalny, tj. przed upływem 6 lat (lub 10 lat w przypadku produktów istotnie innowacyjnych) od daty pierwszej rejestracji takiego leku na terytorium UE. Z uwagi na fakt, że główna działalność Grupy (poza produkcją insuliny) koncentruje się na produkcji leków generycznych, przyjęte rozwiązania mogą mieć negatywny wpływ na wielkość sprzedaży, udziały rynkowe, działalność Grupy oraz wyniki, sytuację finansową lub perspektywy rozwoju.
4.	Informacje o podstawowych grupach produktów, towarów i usług wraz z określeniem ich udziału w sprzedaży Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. ogółem, a także zmianach w tym zakresie w danym półroczu obrotowym

Podstawowymi produktami Spółki są:
•	rekombinowana insulina ludzka w postaci substancji farmaceutycznej i preparatów iniekcyjnych,
•	antybiotyki z klas anatomiczno−terapeutycznych: aminoglikozydy iniekcyjne, cefalosporyny iniekcyjne, cefalosporyny doustne oraz makrolidy doustne,
•	krople oczne.
BIOTON S.A. świadczy również usługi w zakresie etykietowania i pakowania, mycia i sterylizacji fiolek oraz badań analitycznych, jak również sprzedaje leki przeciwnowotworowe wytworzone przez Instytut Biotechnologii i Antybiotyków.
Sprzedaż wyrobów gotowych i towarów na rynku krajowym odbywa się przez należącą do Spółki hurtownię BIOTON TRADE Sp. z o.o. 

Struktura sprzedaży Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. wg asortymentu

Przychody Grupy w I półroczu 2005 r. wyniosły 68 545,3 tys. PLN. W porównaniu do I półrocza 2004 r. jest to wzrost o 37,5 %. Największy wzrost zanotowały produkty zawierające rekombinowaną insulinę ludzką - wzrost o 126,4 %. O ile w 2004 r. produkty te były na drugim miejscu pod względem wielkości sprzedaży spośród całego portfela produktów, to w 2005 r. są już najbardziej znaczącym źródłem przychodów. Udział przychodów ze sprzedaży tej grupy produktów w przychodach ogółem wzrósł z 30 % w I półroczu 2004 r. do 49,4 % w I półroczu 2005 r.
Sprzedaż antybiotyków z grupy cefalosporyn iniekcyjnych wzrosła o 11,4 %. Mimo tego ich udział w strukturze przychodów spadł z 35,2 % do 28,5 %.
Wzrosła sprzedaż cefalosporyn doustnych o 9,2 %, jednak ich udział w osiąganych przychodach również stracił na znaczeniu.
Sprzedaż antybiotyków z grupy aminoglikozydów iniekcyjnych wzrosła o 9,0 %. Ich udział w strukturze przychodów spadł jednak z 8,3 % do 6,6 %.
Stabilna jest sprzedaż kropli ocznych wytwarzanych przez Grupę. Zanotowano niewielki spadek sprzedaży.
W porównaniu do I półrocza 2004 r. pojawiły się przychody ze sprzedaży nowej grupy antybiotyków tj. makrolidów.
Zanotowano spadek sprzedaży towarów, m.in. na skutek rozwiązania umowy dystrybucyjnej z firmą Nycomed.
5.	Informacje o zmianach rynków zbytu, z uwzględnieniem podziału na rynki krajowe i zagraniczne oraz informacje o zmianach źródeł zaopatrzenia w materiały do produkcji, w towary i usługi, z określeniem uzależnienia od jednego lub więcej odbiorców i dostawców, a w przypadku, gdy udział jednego odbiorcy lub dostawcy osiąga co najmniej 10% przychodów ze sprzedaży ogółem - nazwy (firmy) dostawcy lub odbiorcy, jego udział w sprzedaży lub zaopatrzeniu oraz jego formalne powiązania ze Spółką
5.1.	Rynki zbytu

Struktura sprzedaży Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. wg rynków zbytu

W I półroczu 2005 r. Spółka osiągnęła przychody ze sprzedaży krajowej w kwocie 58 118,1 tys. PLN, co stanowi wzrost o 28,9 % w stosunku do analogicznego okresu 2004 r. Eksport w tym samym okresie wyniósł 10 427,2 tys. PLN, co stanowi wzrost o 119,1 %. 

Udział żadnego z odbiorców nie przekroczył 10 % przychodów Grupy ze sprzedaży ogółem.
5.2.	Źródła zaopatrzenia

Struktura geograficzna zakupów poszczególnych materiałów do produkcji w I półroczu 2005 r. pod względem wartościowym prezentuje się następująco:
•	substancje aktywne: 43,0 % pochodziło z importu, 57,0 % stanowiła produkcja własna i dostawy od producentów krajowych,
•	substancje pomocnicze: 46,3 % pochodziło z importu, głównie z Austrii, Izraela i Szwecji, a pozostała część (53,7 %) kupiona została w firmach krajowych będących dystrybutorami surowców importowanych,
•	opakowania: 32,4 % pochodziło z importu, głównie z Francji i Belgii, pozostałe (67,6 %) kupowane były w firmach krajowych: będących ich producentami lub przedstawicielami producentów zagranicznych.

Udział żadnego z dostawców nie przekroczył 10 % przychodów Grupy ze sprzedaży ogółem.
6.	Informacje o umowach znaczących dla działalności Grupy Kapitałowej BIOTON S.A., w tym znanych Spółce umowach zawartych pomiędzy akcjonariuszami oraz umowach ubezpieczenia, współpracy lub kooperacji
6.1.	Umowy znaczące dla działalności Grupy

Na podstawie umowy z 19.01.2005 r. pomiędzy BIOTON S.A. i Zamkniętą Spółką Akcyjną BIOTON WOSTOK, Spółka zobowiązała się współpracować z ZSA BIOTON WOSTOK oraz pozostałymi akcjonariuszami ZSA BIOTON WOSTOK w celu uruchomienia na terenie Federacji Rosyjskiej produkcji insuliny oraz jej dystrybucji jak również w celu certyfikacji nowej linii produkcyjnej insuliny z wymaganiami GMP oraz dostosowania dokumentacji rejestracyjnej insuliny do wymagań rosyjskiego prawa farmaceutycznego. Strony oszacowały, iż koszty uruchomienia wskazanej powyżej produkcji wyniosą około 20 000 000 USD (por. Prospekt, Rozdział V, pkt 10.1.5.).
Na podstawie umowy z 25.02.2005 r. pomiędzy BIOTON S.A i ZSA BIOTON WOSTOK oraz aneksu nr 1 z 27.06.2005 r. Spółka udzieliła ZSA BIOTON WOSTOK pożyczki inwestycyjnej w łącznej kwocie 500 000 Euro. 

24.01.2005 r. Spółka podpisała z SciGen Ltd. z siedzibą w Singapurze umowę subskrypcyjną, w wyniku której BIOTON S.A. reprezentuje 24 % kapitału zakładowego SciGen Ltd. Inwestycja ta ułatwi Spółce dostęp do rynków Azji Południowo – Wschodniej i Australii oraz zwiększy wpływ na organizację sprzedaży produktów Spółki na tych rynkach (por. Prospekt, Rozdział V, pkt 10.1.5.). 
W związku z podpisaniem w/w umowy subskrypcyjnej, 26.01.2005 r. BIOTON S.A. zawarł z SciGen Ltd. aneks do umowy z 29.10.2001 r. dotyczącej nabywania przez SciGen Ltd. rekombinowanej insuliny ludzkiej od Spółki. Na podstawie aneksu:
•	strony zobowiązały się współpracować ze sobą w zakresie produkcji form gotowych produktów leczniczych na terytorium Singapuru, 
•	BIOTON S.A. zobowiązał się współpracować z SciGen Ltd. w celu wdrożenia produkcji przez SciGen Ltd. form gotowych rekombinowanej insuliny ludzkiej jak również podjąć współpracę ze Shreya Biotech Private Ltd. w celu wdrożenia przez Shreya Biotech Private Ltd. produkcji substancji rekombinowanej insuliny ludzkiej, 
•	przedłużono obowiązywanie umowy, w zakresie zakupu insuliny od Spółki, z 6 do 9 lat, 
•	strony zobowiązały się do zawarcia umowy joint venture, która regulować będzie zasady współpracy stron dotyczące wspólnej produkcji, na terytorium Singapuru, form gotowych insuliny jak i innych produktów leczniczych, w tym hormonu wzrostu oraz szczepionki przeciwko wirusowemu zapaleniu wątroby typu B (por. Prospekt, Rozdział V, pkt 10.1.1.).

24.02.2005 r. Spółka zawarła z Lemat S.A.: 
•	aneks do umowy nr 2004/16/08 z 16.08.2004 r., dotyczącej zasad współpracy pomiędzy stronami w zakresie sprzedaży na terytorium Federacji Rosyjskiej substancji rekombinowanej insuliny ludzkiej, w którym ustalono, że nawet w przypadku uzgodnienia warunków wyłączności Lemat S.A. na rok 2007 i lata następne, od 2007 r. Spółka będzie miała prawo sprzedaży substancji insuliny do produkcji form gotowych w ZSA BIOTON WOSTOK, w której posiada udziały kapitałowe,
•	umowę, której przedmiotem jest sprzedaż na rzecz Lemat S.A. w 2005 r. substancji rekombinowanej insuliny ludzkiej o wartości 2 250 000 USD (por. Prospekt, Rozdział V, pkt 10.1.1. i RB 8/2005).

03.03.2005 r. BIOTON S.A. zawarł z Bankiem BPH S.A. umowę kredytu o linię wielocelową wielowalutową na finansowanie bieżącej działalności Spółki.	Limit kredytu to równowartość kwoty 30 000 000,00 PLN. Kredyt został udostępniony do 30.06.2006 r. (por. RB 16/2005).

29.03.2005 r. Spółka podpisała umowę dystrybucyjną z firmą JG Health & Pharma International (Panama) na dostawę form gotowych insuliny ludzkiej („Gensulin”) do krajów Ameryki Środkowej i Basenu Morza Karaibskiego. Produkcja będzie realizowana z substancji firmy Diosynth B.V. (Holandia). 
Umowa gwarantuje miesięczne dostawy insuliny na poziomie minimum 500 000 USD w ciągu 2 miesięcy od uzyskania rejestracji z możliwością ich podwojenia w ciągu 6 miesięcy od daty rejestracji (por. RB 30/2005).
14.06.2005 r. BIOTON S.A. otrzymał z Ministerstwa Gospodarki i Pracy RP informację o pozytywnym rozpatrzeniu wniosku Spółki o udzielenie wsparcia finansowego nowej inwestycji na podstawie ustawy z dnia 20 marca 2002 r. o finansowym wspieraniu inwestycji (Dz. U. Nr 41, poz. 363 z późn. zm.) - Poddziałanie 2.2.1 Sektorowego Programu Operacyjnego Wzrost Konkurencyjności Przedsiębiorstw, lata 2004 – 2006.
Rekomendowane przez Ministerstwo Gospodarki i Pracy wsparcie finansowe wynosi:
•	wsparcie na nakłady inwestycyjne: 23 473 250,00 PLN,
•	wsparcie na tworzenie nowych miejsc pracy: 1 174 867,00 PLN (por. RB 42/2005).
W związku z powyższym 05.08.2005 r. Bank BPH S.A. Centrum Korporacyjne Warszawa udzielił Spółce promesy kredytu inwestycyjnego w wysokości 25 000 000,00 PLN, z przeznaczeniem na pokrycie kosztów realizacji projektu „Budowa bazy wytwórczej do produkcji leków otrzymywanych na drodze biotechnologicznej” (por. RB 52/2005).
14.09.2005 r. Spółka podpisała stosowną umowę z MGiP (por. RB 53/2005). 
6.2.	Znane Spółce umowy pomiędzy akcjonariuszami

Umowa inwestycyjna z 08.04.2004 r. zawarta pomiędzy Bank Austria Creditanstalt AG („BACA”) a PROKOM Investments S.A. określa zasady objęcia udziałów przez BACA w BIOTON Sp. z o.o. (po przekształceniu BIOTON Sp. z o.o w spółkę akcyjną, akcje Spółki zostały objęte przez wspólników BIOTON Sp. z o.o. proporcjonalnie do posiadanych udziałów).
Zgodnie z postanowieniami umowy, BACA zobowiązał się, że w okresie 18 miesięcy od jej zawarcia nie będzie zbywał akcji bez uprzedniej zgody PROKOM Investments S.A., za wyjątkiem przypadków zbywania na rzecz podmiotów powiązanych z BACA.
W ciągu 36 miesięcy od daty zawarcia umowy PROKOM Investments S.A. przysługuje prawo pierwszeństwa nabycia akcji oferowanych przez BACA na warunkach określonych w umowie. Ponadto, jeżeli po upływie 36 miesięcy BACA nie sprzeda wszystkich akcji, PROKOM Investments S.A. zobowiązał się odkupić takie akcje na warunkach wskazanych w umowie inwestycyjnej (por. Prospekt, Rozdział VII, pkt 12).
7.	Informacje o zmianach w powiązaniach organizacyjnych lub kapitałowych Spółki z innymi podmiotami oraz określenie jej głównych inwestycji krajowych i zagranicznych (papiery wartościowe, instrumenty finansowe, wartości niematerialne i prawne oraz nieruchomości), w tym inwestycji kapitałowych dokonanych poza jej grupą jednostek powiązanych oraz opis metod ich finansowania

Zaprezentowane poniżej inwestycje finansowane były przede wszystkim wpływami z emisji akcji serii B i C.
7.1.	SciGen Ltd. z siedzibą w Singapurze

24.01.2005 r. Spółka podpisała z SciGen Ltd. umowę subskrypcyjną, w wyniku której BIOTON S.A. reprezentuje 24 % kapitału zakładowego SciGen Ltd. Inwestycja ta ułatwi Spółce dostęp do rynków Azji Południowo – Wschodniej i Australii oraz zwiększy wpływ na organizację sprzedaży produktów Spółki na tych rynkach (por. Prospekt, Rozdział V, pkt 10.1.5.).
04.03.2005 r. Spółka złożyła, zgodnie z w/w umową subskrypcyjną, zapis na 37 882 057 kwitów depozytowych oraz przelała środki pieniężne na ten cel w wysokości 2 651 743,99 dolarów australijskich, co według Tabeli kursów średnich NBP nr 45/A/NBP/2005 z 04.03.2005 r. stanowi 6 222 847,62 PLN (por. RB 15/2005).
22.03.2005 r. Spółka przyjęła ofertę zakupu 5 000 000 akcji SciGen Ltd. i przelała środki pieniężne na ten cel w wysokości 350 000,00 AUD, co według Tabeli kursów średnich NBP nr 57/A/NBP/2005 z 22.03.2005 r. stanowi równowartość 855 365,00 PLN. Nabycie w/w akcji nie było związane z realizacją umowy subskrypcyjnej (por. RB 27/2005).
29.04.2005 r., zgodnie z umową subskrypcyjną, Spółka złożyła zapis na 94 422 820 kwitów depozytowych SciGen Ltd. oraz przelała środki pieniężne na ten cel w wysokości 6 609 597,40 AUD, co według Tabeli kursów średnich NBP nr 83/A/NBP/2005 z 29.04.2005 r. stanowi równowartość 17 043 507, 86 PLN. Niniejszy zapis sfinalizował w/w umowę subskrypcyjną.(por. RB 37/2005). 
29.06.2005 r. Spółka przyjęła od udziałowców, którzy posiadali kwity depozytowe o wartości mniejszej niż 500 AUD, tj. poniżej progu, który umożliwia obrót tymi kwitami na australijskiej giełdzie papierów wartościowych ofertę zakupu 8 828 506 kwitów depozytowych SciGen Ltd. oraz przelała środki pieniężne na ten cel w wysokości 467 910,82 AUD, co według Tabeli kursów średnich NBP nr 124/A/NBP/2005 z 29.06.2005 r. stanowi równowartość 1 199 910,51 PLN (por. RB 48/2005).
Do 30.06.2005 r. Spółka nabyła łącznie 146 133 383 udziałów, stanowiących 26,51 % kapitału zakładowego SciGen Ltd. o wartości 10 079 252,21 AUD (25 321 630,99 PLN - wg średnich kursów NBP z dni poszczególnych transakcji), w tym 24 % na podstawie umowy subskrypcyjnej, co zgodnie ze strategią rozwoju Grupy Kapitałowej BIOTON S.A., pozwoli na globalizację skali jej działania.

Adam Wilczęga (Prezes Zarządu BIOTON S.A.) oraz Ryszard Krauze (Przewodniczący Rady Nadzorczej BIOTON S.A.) zasiadają w Radzie Dyrektorów SciGen Ltd.
7.2.	Zamknięta Spółka Akcyjna BIOTON WOSTOK z siedzibą w Orle (Federacja Rosyjska)

ZSA BIOTON WOSTOK została zawiązana 03.12.2004 r. przez BIOTON S.A. (38 % akcji), Mareks-M Sp. z o.o. (36 % akcji) i ZSA REGIONINVEST (26 % akcji). Osobowość prawną uzyskała 14.12.2004 r. w momencie wpisu do rejestru odpowiedniego urzędu Federacji Rosyjskiej.
Na podstawie umowy z 19.01.2005 r. pomiędzy BIOTON S.A. i ZSA BIOTON WOSTOK, Spółka zobowiązała się współpracować z ZSA BIOTON WOSTOK oraz pozostałymi akcjonariuszami ZSA BIOTON WOSTOK w celu uruchomienia na terenie Federacji Rosyjskiej produkcji insuliny oraz jej dystrybucji jak również w celu certyfikacji nowej linii produkcyjnej insuliny z wymaganiami GMP oraz dostosowania dokumentacji rejestracyjnej insuliny do wymagań rosyjskiego prawa farmaceutycznego. Strony oszacowały, iż koszty uruchomienia wskazanej powyżej produkcji wyniosą ok. 20 000 000 USD (por. Prospekt, Rozdział V, pkt 10.1.5)
Na podstawie umowy z 25.02.2005 r. pomiędzy BIOTON S.A i ZSA BIOTON WOSTOK oraz aneksu nr 1 z 27.06.2005 r. Spółka udzieliła ZSA BIOTON WOSTOK pożyczki inwestycyjnej w łącznej kwocie 500 000 Euro. 

Adam Wilczęga (Prezes Zarządu BIOTON S.A.) oraz Ryszard Krauze (Przewodniczący Rady Nadzorczej BIOTON S.A.) zasiadają w Radzie Dyrektorów ZSA BIOTON WOSTOK.
7.3.	Instrumenty finansowe

W I półroczu 2005 r. Spółka realizowała strategie zabezpieczające przed ryzykiem kursowym. Celem strategii było:
•	zabezpieczenie kursu płatności importowych oraz wpływów eksportowych na poziomie kursu referencyjnego (budżetowego),
•	realizacja dodatkowych różnic kursowych na transakcjach dodatkowych, zgodnych z pozycją walutową Spółki,
Realizacja strategii zabezpieczającej polegała na zawieraniu transakcji walutowych:
•	w banku (zerokosztowe korytarze asymetryczne, terminowe kontrakty walutowe),
•	bezpośrednio na międzynarodowym rynku FOREX, przy wykorzystaniu elektronicznego systemu transakcyjnego i serwisu informacyjno-doradczego.
W I półroczu 2005 r., w wyniku realizacji strategii zabezpieczających oraz osłabieniu złotego na rynku walutowym, Spółka osiągnęła wynik na różnicach kursowych w wysokości 2,5 mln PLN, w tym 1,760 mln PLN w wyniku zabezpieczeń transakcji nabycia udziałów w SciGen Ltd.
7.4.	Inwestycje w środki trwałe

W I półroczu 2005 r. Spółka realizowała inwestycje w środki trwałe w zakresie: 
•	budowy bazy wytwórczej do produkcji leków biotechnologicznych,
•	modernizacji i rozbudowy Zakładu Produkcyjnego w Duchnicach.

Nakłady poniesione w tym okresie przedstawia poniższa tabela.

Inwestycje w środki trwałe

22.02.2005 r. pomiędzy Spółką a Instytutem Biotechnologii i Antybiotyków została zawarta umowa nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości o łącznej powierzchni 4,7214 ha, położonej we wsi Macierzysz, w obrębie Ośrodka Doświadczalnego Macierzysz, gmina Ożarów Mazowiecki, wraz z własnością znajdujących się na niej budynków, budowli, jak również innych środków trwałych wskazanych w umowie. Cena netto określona w umowie wyniosła 11 300 000 PLN. (por. (RB 6/2005).
7.5.	Nakłady na badania i rozwój

W I półroczu 2005 r. Spółka poniosła nakłady na badania i rozwój w zakresie: 
•	prac rozwojowych nad rekombinowanymi produktami białkowymi,
•	prac rozwojowych nad antybiotykami.

Nakłady poniesione w tym okresie przedstawia poniższa tabela:

Nakłady na prace badawczo - rozwojowe
8.	Opis transakcji z podmiotami powiązanymi, jeżeli jednorazowa lub łączna wartość transakcji zawartych przez dany podmiot powiązany w okresie 6 miesięcy przekracza wyrażoną w złotych równowartość kwoty 500.000 Euro

Wszystkie zaprezentowane poniżej transakcje zostały zawarte na warunkach rynkowych.
8.1.	Transakcje z Instytutem Biotechnologii i Antybiotyków
 
Instytut Biotechnologii i Antybiotyków jest podmiotem powiązanym ze Spółką, zgodnie z § 2 ust. 1 pkt 38 lit. d) rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 marca 2005 r. w sprawie informacji bieżących i okresowych przekazywanych przez emitentów papierów wartościowych (Dz. U. z 2005 r., Nr 49, poz. 463). Powiązanie polega na tym, że Piotr Borowicz – Członek Rady Nadzorczej BIOTON S.A. jest jednocześnie Dyrektorem IBA.

22.02.2005 r. została zawarta umowa nabycia prawa użytkowania wieczystego zabudowanej nieruchomości o łącznej powierzchni 4,7214 ha, położonej we wsi Macierzysz, w obrębie Ośrodka Doświadczalnego Macierzysz, gmina Ożarów Mazowiecki od Instytutu Biotechnologii i Antybiotyków. Cena netto określona w umowie wyniosła 11 300 000 PLN (por. RB 6/2005).
Z tytułu umowy o współpracy w zakresie prac badawczo - rozwojowych z 15.07.2004 r., zawartej pomiędzy BIOTON S.A. a IBA, wynagrodzenie IBA w I półroczu 2005 r. wyniosło 1 500 000 PLN. 

Wszystkie zaprezentowane poniżej transakcje są transakcjami typowymi i rutynowymi, wynikającymi z bieżącej działalności operacyjnej Spółki i jej jednostki zależnej.
 
Z tytułu pozostałych umów (najmu, dostarczania mediów, badań) wynagrodzenie IBA wyniosło w I półroczu 2 980 tys. PLN

W I półroczu 2005 r. Spółka sprzedała na rzecz IBA usługi marketingowe, produkcyjne i towary o wartości 422 tys. PLN.

W I półroczu 2005 r. BIOTON TRADE – jednostka zależna Spółki – zakupiła od IBA towary o wartości 1 422 tys. PLN.
8.2.	Transakcje z BIOTON TRADE Sp. z o.o.

BIOTON TRADE Sp. z o.o. jest podmiotem powiązanym ze Spółką, zgodnie z § 2 ust. 1 pkt 33 i 38 lit. c) rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 marca 2005 r. w sprawie informacji bieżących i okresowych przekazywanych przez emitentów papierów wartościowych (Dz. U. z 2005 r., Nr 49, poz. 463) oraz art. 3 ust. 1 pkt 34, 37 lit. a), b), c), 39 i 42 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości (Dz. U. z  2002 r., Nr 76, poz. 694, z późń. zm.). Powiązanie polega na tym, że Spółka jest właścicielem 100 % udziałów w BIOTON TRADE Sp. z o.o.

Z tytułu umowy nr 22/98 z 01.07.1998 r. o świadczenie usług dystrybucyjnych pomiędzy Spółką jako zleceniodawcą a BIOTON TRADE Sp. z o.o. jako zleceniobiorcą oraz aneksu nr 12 z 30.03.2004 r., w I półroczu 2005 r. wynagrodzenie BIOTON TRADE Sp. z o.o. wyniosło 2 160 000 PLN.

Przedmiotem umowy nr 23/98 z 30.07.1998 r. zawartej pomiędzy BIOTON S.A. jako sprzedającym a BIOTON TRADE Sp. z o.o. jako kupującym jest prowadzenie przez BIOTON TRADE Sp. z o.o. sprzedaży wyrobów Spółki w Polsce za pośrednictwem własnej hurtowni farmaceutycznej. W I półroczu 2005 r. obroty z tytułu umowy wyniosły 46 834 420,48 PLN.
9.	Informacje o zaciągniętych kredytach, umowach pożyczek, z uwzględnieniem terminów ich wymagalności oraz o udzielonych Spółce poręczeniach i gwarancjach

W lutym 2005 r. Spółka spłaciła kredyt uzyskany na podstawie umowy z 16.09.2003 r. o wielocelową linię kredytową, zawartą z Bankiem Przemysłowo - Handlowym PBK S.A. (obecnie Bank BPH S.A.).
03.03.2005 r. BIOTON S.A. zawarł z Bankiem BPH S.A. umowę kredytu o linię wielocelową wielowalutową na finansowanie bieżącej działalności Spółki. Limit kredytu to równowartość kwoty 30 000 000 PLN. Kredyt został udostępniony do 30.06.2006 r. (por. RB 16/2005).
21.04.2005 r. Bank Ochrony Środowiska S.A. udzielił Spółce kredytu w rachunku bieżącym w kwocie 5 000 000 PLN na bieżące potrzeby związane z prowadzeniem działalności gospodarczej na okres do 20.04.2006 r.

W I półroczu 2005 r. Spółka nie zaciągnęła pożyczek, nie otrzymała poręczeń ani gwarancji. 
10.	Informacje o udzielonych pożyczkach, z uwzględnieniem terminów ich wymagalności, a także udzielonych poręczeniach i gwarancjach, ze szczególnym uwzględnieniem pożyczek, poręczeń i gwarancji udzielonych jednostkom powiązanym
10.1.	Pożyczki udzielone Fundacji Wspierania Nowoczesnych Metod Leczenia „Terapia Alta” 

Na podstawie umowy z 02.04.2004 r. BIOTON Sp. z o.o. udzielił Fundacji Wspierania Nowoczesnych Metod Leczenia „Terapia Alta” („Fundacja”) pożyczki w wysokości 1 200 000 PLN na okres 12 miesięcy od daty uznania rachunku pożyczkobiorcy.
Aneksem nr 1 z 29.03.2005 r. termin spłaty pożyczki został wydłużony do maksymalnie 18 miesięcy.
W maju 2005 r. pożyczka została spłacona w całości.

Na podstawie umowy z 05.05.2004 r. Spółka udzieliła Fundacji pożyczki w wysokości 1 500 000 PLN na okres 12 miesięcy od daty uznania rachunku pożyczkobiorcy.
Aneksem nr 1 z 29.04.2005 r. termin spłaty pożyczki został wydłużony do maksymalnie 18 miesięcy.
Środki pieniężne zostały przekazane Fundacji 06.05.2004 r.
10.2.	Pożyczka udzielona jednostce powiązanej - ZSA BIOTON WOSTOK

ZSA BIOTON WOSTOK jest jednostką powiązaną Spółki, zgodnie z § 2 ust. 1 pkt 34 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 marca 2005 r. w sprawie informacji bieżących i okresowych przekazywanych przez emitentów papierów wartościowych (Dz. U. z 2005 r., Nr 49, poz. 463) oraz art. 3. ust. 1 pkt 35, 38, 41 i 43ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości (Dz. U. z 2002 r., Nr 76, poz. 694, z późń. zm.). Powiązanie polega na tym, że BIOTON S.A. posiada 38 % akcji BIOTON WOSTOK oraz stosowne umowy z pozostałymi akcjonariuszami (por. pkt 7.2.).

Na podstawie umowy z 25.02.2005 r. pomiędzy BIOTON S.A i ZSA BIOTON WOSTOK oraz aneksu nr 1 z 27.06.2005 r. Spółka udzieliła ZSA BIOTON WOSTOK pożyczki inwestycyjnej w łącznej kwocie 500 000 Euro. 
Pożyczka została udzielona na okres 37 miesięcy od daty uznania rachunku pożyczkobiorcy całą kwotą pożyczki, w następujących ratach i terminach:
•	28.02.2005 - 40 000 Euro,
•	14.04.2005 - 210 000 Euro,
•	29.06.2005 - 250 000 Euro.

W I półroczu 2005 r. Spółka nie udzieliła poręczeń ani gwarancji.
11.	W przypadku emisji papierów wartościowych w okresie objętym raportem - opis wykorzystania przez Spółkę wpływów z emisji

W dniach 04-08 03.2005 r. przeprowadzona została publiczna subskrypcja akcji serii C Spółki. Najważniejsze informacje dotyczące subskrypcji:
•	cena emisyjna: 2,75 PLN za jedną akcję,
•	stopy redukcji w poszczególnych transzach: Transza Detaliczna – 95,57 %, Transza Instytucjonalna – 0% (zapisy w Transzy Instytucjonalnej składane były na liczbę akcji zgodną ze wstępną alokacją),
•	liczba papierów wartościowych, na które złożono zapisy: 85 017 614,
•	liczba przydzielonych papierów wartościowych: 16 000 000,
•	wartość przeprowadzonej subskrypcji: 44 000 000,00 PLN,
•	wysokość kosztów emisji: 3 971 129,57 PLN (por. RB 23/2005).

Zgodnie z informacją zamieszczoną w prospekcie emisyjnym (Rozdział I, pkt 5.1.) Spółka zamierza przeznaczyć 44 000 000,00 PLN wpływów z emisji na następujące cele:
•	rozszerzenie portfela leków biotechnologicznych: 30% (13 200 000 PLN),
•	zbudowanie bazy wytwórczej do produkcji leków biotechnologicznych: 30% (13 200 000 PLN),
•	nabycie udziałów w SciGen Ltd.: 40% (17 600 000 PLN).

Do 30.06.2005 r. Spółka wydała na powyższe cele 19 304,34 tys. PLN. 

Szczegóły prezentuje poniższa tabela.

Wykorzystanie wpływów z emisji akcji serii C (w tys. PLN)
12.	Objaśnienie różnic pomiędzy wynikami finansowymi wykazanymi w raporcie półrocznym a wcześniej publikowanymi prognozami wyników na dany rok, jeżeli co najmniej jedna z pozycji składających się na wynik finansowy różni się w znacznym stopniu w stosunku do pozycji opublikowanej w ostatniej przekazanej do publicznej wiadomości prognozie

30.06.2005 r. Spółka podtrzymała prognozę wyników finansowych Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. na 12 miesięcy kończące się 31.12.2005 r., opublikowaną raportem bieżącym 5/2005, obejmującą:
przychody netto: 154 mln PLN, 
EBIT: 37 mln PLN,
zysk netto: 28 mln PLN (por. RB 49/2005).

W I półroczu 2005 r. Grupa Kapitałowa BIOTON S.A. osiągnęła przychody w wysokości 68,5 mln PLN, co stanowi 44,5 % prognozowanych przychodów za cały rok 2005. 
Planowane przychody w I półroczu 2005 r. miały wynieść 47,6 mln PLN, plan przekroczono o 44 %. Znaczące przekroczenie planu sprzedaży spowodowane było większą od zakładanej sprzedażą insuliny, zarówno na rynku krajowym (+8,6 mln PLN) jak i zagranicznym (+7,3 mln PLN). Również sprzedaż leków na bazie cefalosporyn była większa od zakładanej o 2,9 mln PLN. W planach na I półrocze Grupa nie uwzględniła przychodów ze sprzedaży towarów, które wyniosły 3,5 mln PLN. Nieznacznie poniżej planów wypadła sprzedaż aminoglikozydów, kropli ocznych, makrolidów i usług, łącznie (–)1,4 mln PLN.
Wynik netto Grupy w wysokości 8,7 mln PLN, który stanowi 31% prognozowanego wyniku na cały rok 2005 w wysokości 28 mln PLN, jest zadowalający, gdyż zgodnie z planem większą część zysku Grupa wypracuje w II półroczu 2005 r.

24.05.2005 r. BIOTON S.A. otrzymał od odpowiedniego urzędu Federacji Rosyjskiej informację o zarejestrowaniu w Federacji Rosyjskiej z dniem 20.05.2005 r. substancji rekombinowanej insuliny ludzkiej wytwarzanej przez Spółkę (por. RB 40/2005).

Ze względu na wypowiedzenie umowy firmie Teva Pharmaceutical Industries Ltd. wystąpiła konieczność zmiany aplikanta w dokumentacji rejestracyjnej „Gensulin”, złożonej w odpowiednich urzędach Federacji Rosyjskiej, co spowodowało opóźnienie, w porównaniu z prognozowym terminem (koniec II kwartału 2005 r.), w wydaniu Spółce certyfikatów rejestracyjnych. 

13.	Ocena, wraz z jej uzasadnieniem, dotycząca zarządzania zasobami finansowymi, ze szczególnym uwzględnieniem zdolności wywiązywania się z zaciągniętych zobowiązań, oraz określenie ewentualnych zagrożeń i działań, jakie Spółka podjęła lub zamierza podjąć w celu przeciwdziałania tym zagrożeniom

Podstawowe wskaźniki efektywności finansowej

Opisane poniżej wskaźniki obliczono porównując wartości na 30.06.2005 r. z wartościami na 31.12.2004 r.

Działalność BIOTON S.A. w I półroczu 2005 r. finansowana była kredytami, wypracowanym zyskiem oraz wpływami środków pieniężnych z emisji akcji serii C. 
Analizowany okres charakteryzował się kontynuacją pozytywnego trendu w sytuacji finansowej Spółki, a podstawowe wskaźniki rentowności osiągnęły wartości dodatnie. Polepszyła się zdolność do regulacji bieżących zobowiązań, mierzona wskaźnikiem płynności bieżącej (wartość 300,3 %, wzrost z 267,0 %), oraz nastąpiła stabilizacja wskaźnika płynności szybkiej (wartość 199,8 %). Zanotowane wartości wskazują na nadpłynność finansową.
Wzrost przeciętnego stanu należności na koniec czerwca 2005 r. był bezpośrednio związany z aktywizacją sprzedaży (sprzedaż czerwca 2005 r. osiągnęła blisko 23 mln PLN), cykl inkasa należności wzrósł do 199 dni,
Obserwujemy zdecydowaną poprawę w wartościach wskaźników obrotowości:
•	zwiększeniu uległ przeciętny stan zapasów z tytułu dostaw i usług w związku z intensyfikacją sprzedaży leków zawierających insulinę. Zwiększenie skali sprzedaży nie przełożyło się na zwiększenie czasu magazynowania zapasów (zmniejszenie z 106 do 103 dni),
•	wysoki poziom płynności przełożył się na terminowość regulowania zobowiązań - czas zapłaty za dostawy wyniósł przeciętnie 72 dni (uległ skróceniu o 15 dni).
Udział zobowiązań ogółem (długo i krótkoterminowych) w kapitałach własnych powiększonych o pasywa z tytułu odroczonego podatku zmalał z 33,4 % do 23,6 %. Oznacza to zmniejszenie ryzyka finansowego dla wierzycieli – już ~24% kapitałów własnych wystarczy na spłatę ich roszczeń.
Należy również zaznaczyć, że od marca br. akcje serii A i C są notowane na Giełdzie Papierów Wartościowych w Warszawie S.A. i na dzień 30.06.2005 r. cena rynkowa 1 akcji wyniosła na zakończenie sesji 6,20 PLN. Wpływa to na wskaźnik P/E wynoszący 129,52. Wysoka wartość wskaźnika świadczy o zaufaniu inwestorów.

Struktura finansowania majątku

W I półroczu 2005 r. kapitały stałe finansowały majątek obrotowy w 57,1 %, co nie odbiega znacznie od sytuacji na koniec 2004 r. Niemniej jednak, w odniesieniu do I półrocza 2004 r., widać wyraźną zmianę w strukturze finansowania - coraz więcej środków własnych finansuje należności i zapasy – w mniejszym stopniu Spółka korzysta z kredytu kupieckiego.
Procentowy udział zobowiązań krótkoterminowych w finansowaniu majątku obrotowego spadł do 41,2 %.
Występuje pozytywna tendencja do wzrostu pokrycia majątku trwałego kapitałem własnym. W I półroczu 2005 r. wartość tego wskaźnika wyniosła 140,8 %. 
Wartości osiągane przez poszczególne wskaźniki mieszczą się w granicach uznawanych za charakterystyczne dla jednostek o dużym poziomie bezpieczeństwa finansowego.

Należy podkreślić, że przedstawiona sytuacja finansowa Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. jest bardzo korzystna - nigdy w swojej historii Grupa nie charakteryzowała się tak dobrymi wskaźnikami efektywności finansowej. Osiągnięte wartości wskaźników w kontekście ogólnych informacji o funkcjonowaniu Grupy w analizowanym okresie nie wskazują na powstanie ewentualnych zagrożeń zewnętrznych, jak i wewnętrznych.
14.	Ocena możliwości realizacji zamierzeń inwestycyjnych, w tym inwestycji kapitałowych, w porównaniu do wielkości posiadanych środków, z uwzględnieniem możliwych zmian w strukturze finansowania tej działalności

W I półroczu 2005 r., Spółka prowadziła działalność inwestycyjną (zarówno rzeczową jak i kapitałową) zgodnie z kierunkami zaprezentowanymi w pkt. 7. 

Zadanie dotyczące budowy bazy wytwórczej do produkcji leków biotechnologicznych o wartości 109,7 mln PLN, zostanie sfinansowane w ciągu 3 lat trwania inwestycji, w połowie z środków własnych BIOTON S.A, kredytu inwestycyjnego w kwocie 25 mln PLN (08.09.2005 r. Spółka uzyskała promesę kredytową Banku BPH S.A.) oraz bezzwrotnej dotacji z środków unijnych w kwocie 24,6 mln PLN.
Modernizację Zakładu Produkcyjnego w Duchnicach zakończono z wynikiem pozytywnym a oficjalne otwarcie hal produkcyjnych nastąpiło 01.09.2005 r.
Przewidywany koszt budowy wytwórni do produkcji insuliny w fiolkach i wkładach w Orle (Federacja Rosyjska) wyniesie około 20 mln USD i zostanie sfinansowany środkami własnymi Spółki oraz wpływami z ewentualnych emisji akcji..
Inwestycje kapitałowe w SciGen Ltd. zakończono kwotą 10,1 mln AUD (25,3 mln PLN - wg średnich kursów NBP z dni poszczególnych transakcji).

Na 30.06.2005 r. środki finansowe wyniosły:
•	w postaci kredytów komercyjnych do wykorzystania 42,17 mln PLN,
•	nadwyżki należności nad zobowiązaniami bieżącymi 55,97 mln PLN.
Należy podkreślić, że perspektywie najbliższych miesięcy stan środków pieniężnych do wykorzystania sięgać będzie kwoty 50 mln PLN.
15.	Ocena czynników i nietypowych zdarzeń mających wpływ na wynik z działalności za I półrocze roku obrotowego, z określeniem stopnia wpływu tych czynników lub nietypowych zdarzeń na osiągnięty wynik

Zmiany poziomu refundacji niektórych leków

Na mocy rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 18 stycznia 2005 r. w sprawie ustalenia limitów cen leków i wyrobów medycznych wydawanych świadczeniobiorcom bezpłatnie, za opłatą ryczałtową lub częściową odpłatnością nastąpiła korekta poziomu refundacji insulin ludzkich. Limit ceny każdego odpowiadającego sobie opakowania insuliny, zawierającego 5 wkładów do wstrzykiwaczy, został ustalony na jednym poziomie, wynoszącym 100,49 PLN. 
Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 19 stycznia 2005 r. w sprawie ustalenia cen urzędowych hurtowych i detalicznych na produkty lecznicze i wyroby medyczne maksymalne ceny detaliczne insulin ludzkich wynoszą: Gensulin (Spółka) – 100,49 PLN, Humulin (Eli Lilly) – 133,64 PLN, Mixtard (Novo Nordisk) – 133,86 PLN. W rezultacie pacjent za opakowanie Gensulin płaci zawsze tylko ustawową opłatę ryczałtową (obecnie 3,20 PLN), zaś za wkłady z insuliną importowaną – opłatę ryczałtową plus różnicę pomiędzy limitem a ceną detaliczną (za Humulin – 36,35 PLN, zaś za Mixtard – 36,57 PLN). 
Powyższe zmiany regulacji prawnych mają istotne znaczenie dla wyników Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. ze względu na udział wartości sprzedaży insulin w ogólnych przychodach Grupy. 
Przyczyniły się one do zwiększenia udziału „Gensulin” w rynku krajowym do około 17 % (wg danych IMS za lipiec 2005 r.) z 7,5 % na koniec 2004 r. 

Należności od The Holding Company for Biological Products & Vaccines „VACSERA”

The Holding Company for Biological Products & Vaccines „VACSERA” spłacił z tytułu zobowiązań wobec BIOTON S.A.:
•	w lutym 2005 r. 954 942,00 USD
•	w maju 2005 r. 802 785,12 USD,
•	w czerwcu 2005 r. 900 206,82 USD.

Ryzyko walutowe

W I półroczu 2005 r., w wyniku realizacji strategii zabezpieczających na rynku walutowym oraz osłabieniu złotego, Spółka osiągnęła wynik na różnicach kursowych w wysokości 2,5 mln PLN, w tym 1,760 mln PLN w wyniku zabezpieczeń transakcji nabycia udziałów w SciGen Ltd.

Wprowadzenie Międzynarodowych Standardów Sprawozdawczości Finansowej

Od 01.01.2005 r. Spółka sporządza sprawozdania finansowe zgodnie z Międzynarodowymi Standardami Sprawozdawczości Finansowej (MSSF). W związku z tym zmianom uległy zasady rozliczania niektórych pozycji w księgach rachunkowych oraz prezentacji niektórych pozycji sprawozdania finansowego. Zmiany wyceny dotyczą zmniejszenia stawek amortyzacyjnych rzeczowych aktywów trwałych, co wpłynęło na zmniejszenie kosztów, a tym samym na zwiększenie wyniku finansowego. 

16.	Charakterystyka zewnętrznych i wewnętrznych czynników istotnych dla rozwoju przedsiębiorstwa Spółki oraz opis perspektyw rozwoju działalności Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. co najmniej do końca roku obrotowego, z uwzględnieniem elementów strategii rynkowej przez nią wypracowanej
16.1.	Czynniki zewnętrzne

Sposób regulacji odpłatności za leki oraz poziom refundacji niektórych leków

Wpływ tego czynnika na działalność Grupy został opisany w pkt.15.

Zachorowalność na cukrzycę oraz jej wykrywalność

Na cukrzycę choruje około 4-5% obywateli Polski, czyli około 1 700 000 – 2 000 000 osób. Prognoza Światowej Organizacji Zdrowia zakłada, że w ciągu najbliższych 25 lat, odsetek chorych może ulec podwojeniu. Z podanej liczby 2 000 000 osób, połowa nie wie o swojej chorobie. Cukrzyca jest zaliczana do grupy 10 najważniejszych epidemicznych zagrożeń życia i zdrowia. Choroba ta stanowi najczęstszą przyczynę utraty wzroku z przyczyn nieurazowych, przewlekłej niewydolności nerek, amputacji kończyn, występuje u 20% chorych z udarem mózgu (wg Rogner Haanas, International Diabetes Association). Przytoczone dane jasno wskazują, że zagrożenie cukrzycą w Polsce w sposób bardzo gwałtowny wzrasta. Aktualnie najskuteczniejszą i w wielu przypadkach jedyną metodą terapii tej choroby jest podawanie insuliny. 

Zmiany w insulinoterapii

Wartościowy udział analogów insuliny w polskim rynku insulin ogółem wzrósł z 11,0 % w 2001 r. do 13,2 % w 2005 r. W krajach Europy Zachodniej odsetek ten sięga około 40 %. W Polsce dynamika zastępowania klasycznych insulin analogami hamowana jest istnieniem takiego samego limitu refundacyjnego na oba te rodzaje preparatów, co oznacza, że analogi są dla pacjenta znacznie droższe niż insuliny klasyczne.

Na zapotrzebowanie na insulinę istotny wpływ ma, między innymi, postęp insulinoterapii przejawiający się nowymi, bardziej przyjaznymi dla pacjenta technikami podawania leku. Może to doprowadzić do sytuacji, w której insulina będzie stosowana od wcześniejszego stadium choroby (ze względu na niższą uciążliwość terapii dla chorego). Należy tu wyróżnić trzy drogi rozwoju technik podawania leku:
•	insuliny doustne. Prace nad insuliną w formie inhalacyjnej prowadzą już, między innymi, Aventis oraz Pfizer. Zaawansowanie tych prac jest bardzo znaczące – na kongresie American Diabetes Association w roku 2004 przedstawiono bardzo obiecujące próby zastosowania leku w tej formie u ludzi, wskazujące na możliwość rejestracji insuliny wziewnej w perspektywie najbliższych pięciu lat. Można się spodziewać, że ze względu na poniesione nakłady, wielokrotnie mniejszą biodostępność, ta forma insuliny będzie znacznie droższa od formy iniekcyjnej, co w sposób znaczący ograniczy dostęp do niej.
•	pompy insulinowe. Pompy insulinowe są dostępne na rynku, jednakże ze względu na wysokie miesięczne koszty eksploatacji (300-500 PLN) oraz wysokie koszty zakupu, są obecnie stosowane na niewielką skalę.
•	„sztuczna trzustka”. Przełomem w terapii cukrzycy byłoby wyprodukowanie urządzenia, które stale monitorując stężenie glukozy we krwi dostarczałoby odpowiednią dawkę insuliny krótkodziałającej. Rola pacjenta ograniczona byłaby wówczas tylko do uzupełniania depozytu insuliny. Już dziś istnieją techniczne możliwości zbudowania takiego urządzenia. Sztuczna trzustka może spowodować renesans insulin klasycznych, ponieważ w odróżnieniu od dzisiejszych pomp insulinowych wydaje się, iż w tym przypadku analogi nie miałyby zastosowania.

Sytuacja na rynkach eksportowych

W związku z inwestycjami BIOTON S.A. w spółki SciGen Ltd. i ZSA BIOTON WOSTOK, sytuacja na rynkach wschodnich będzie miała większy wpływ na perspektywy rozwoju oraz wyniki osiągane przez Grupę Kapitałową BIOTON S.A Rynki te obecnie charakteryzują się wysokim tempem wzrostu gospodarczego, co powoduje między innymi wzrost nakładów na ochronę zdrowia, lepszy poziom wykrywalności i leczenia chorób cywilizacyjnych takich jak cukrzyca, a co za tym idzie, wzrost popytu na nowoczesne leki przeciwcukrzycowe.
16.2.	Czynniki wewnętrzne

Portfel produktowy Grupy Kapitałowej BIOTON S.A.

Na rentowność Grupy wpływ ma odpowiednie ustrukturyzowanie portfela produktowego, tak by koncentrować się na:
•	produktach biotechnologicznych o dużej, rosnącej sprzedaży globalnej, zaawansowanych technologicznie, zapewniających wysoką marżę oraz charakteryzujących się wysokimi technologicznymi i finansowymi barierami wejścia,
•	produktach innowacyjnych (takich jak analog insuliny ludzkiej).

Powodzenie prac badawczo-rozwojowych

Wprowadzenie nowych produktów biotechnologicznych, a w związku z tym kształt całego portfela produktowego BIOTON S.A., zależy od powodzenia prac badawczo - rozwojowych prowadzonych przez Spółkę. 

System dystrybucji i marketingu

Istotne znaczenie dla ściągalności należności ma zbudowanie odpowiedniego systemu dystrybucyjnego opartego o wiarygodne hurtownie o dużej sile windykacyjnej, co umożliwia większą skalę sprzedaży nawet do szpitali obecnie borykających się z dużymi problemami finansowymi. Ponadto istotne dla sprzedaży Grupy Kapitałowej S.A. jest również oparcie systemu sprzedaży do dystrybutorów o długoterminowe (np. roczne) kontrakty, co z jednej strony gwarantuje uzyskanie zakładanych obrotów, a z drugiej zaś przenosi ciężar aktywności sprzedażowej na pośredników. Wsparciem sprzedaży Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. jest również zwiększenie efektywności działań marketingowych skierowanych do głównych partnerów w dystrybucji produktów Grupy (apteki i hurtownie), a także bezpośrednio oddziałujące na pacjentów, poprzez różnego rodzaju programy edukacyjne, konferencje i akcje informacyjne.
16.3.	Perspektywy rozwoju

Grupa Kapitałowa BIOTON S.A. w 2005 r. będzie kontynuowała podstawowe kierunki rozwoju wytyczone i realizowane w latach 2001 - 2004, zmierzające do osiągnięcia następujących celów strategicznych:
•	stworzenia atrakcyjnego portfela produktowego, koncentrującego się na produktach wysokomarżowych oraz zaawansowanych technologicznie (głównie biotechnologicznych), w tym:
o	rozwoju technologii produkcji i wzrost sprzedaży insuliny,
o	wprowadzenia na rynek nowoczesnych produktów leczniczych (analog insuliny, interferony, hormon wzrostu), 
o	wzbogacenia portfela antybiotyków zmierzające do utrzymania sprzedaży tej grupy produktów na stabilnym poziomie,
•	globalizacji skali i rozszerzenie terytorium działania Spółki poprzez rozwój eksportu jak również związane z tym inwestycje kapitałowe.

Zarząd BIOTON S.A. oczekuje, że w głównej mierze wzrost przychodów ze sprzedaży w perspektywie kolejnych trzech lat będzie oparty na wzrastającej sprzedaży insuliny. Wzrost ten będzie wynikał z rozszerzenia rynków zbytu, zwiększającej się zachorowalności na cukrzycę oraz przewagi cenowej na rynku krajowym (por pkt 16.1.). Ponadto wzrost sprzedaży będzie generowany odpowiednim ustrukturyzowaniem portfela antybiotyków.

Stworzenie atrakcyjnego portfela produktowego

W styczniu 2005 r. Grupa wprowadziła do sprzedaży nowy preparat antybiotykowy – „Klabion”, który w I półroczu 2005 r. zdobył 5,6 % rynku klarytromycyny w analogicznych formach.

Postępy w pracach badawczo - rozwojowych w I półroczu 2005 r.:

Hormon wzrostu

•	Kontynuowano prace nad formą farmaceutyczną preparatów hormonu wzrostu.
•	Kontynuowano prace nad systemem podawania leków zawierających hormon wzrostu.

Interferony 

•	Prowadzono prace zmierzające do zwiększenia skali wytwarzania interferonów alfa 2a i alfa 2b metodą biosyntezy oraz optymalizacji procesów ich oczyszczania.

Analogi insuliny

•	Kontynuowano badania przedkliniczne innowacyjnego analogu insuliny o przedłużonym czasie działania. 

Cefalosporyny doustne

•	Prowadzono prace zmierzające do uruchomienia produkcji doustnych form pediatrycznych (proszek do sporządzania zawiesiny) preparatu „Kloracef”, zawierającego cefaklor. 

Cefalosporyny iniekcyjne

•	W ramach procedury dostosowywania dokumentacji rejestracyjnej do wymogów Unii Europejskiej, opracowano dokumentację preparatów „Biofazolin” i „Biotum” w formacie CTD i złożono do Urzędu Rejestracyjnego Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów Biobójczych RP.

Postępy w realizacji zadań inwestycyjnych w I półroczu 2005 r.:

Zakończenie modernizacji Zakładu Produkcyjnego w Duchnicach w celu uzyskania międzynarodowych certyfikatów pozwalających produkować leki cefalosporynowe w warunkach zgodnych z wymaganiami cGMP

•	Zakończono I etap rozbudowy i modernizacji Zakładu. Uruchomiono zmodernizowany Wydział Form Doustnych. Dobiegają końca prace rozruchowe i kwalifikacyjne w nowym Wydziale Form Iniekcyjnych. W końcowych dniach sierpnia br. odbędzie się audit Głównego Inspektoratu Farmaceutycznego, dopuszczający zakończoną część obiektu do użytkowania. 
•	Kontynuowana jest realizacja II etapu rozbudowy i modernizacji. Dobiegają końca prace stanu surowego pod pomieszczenia laboratoriów Kontroli Jakości. 
•	Trwają ostatnie prace walidacyjne zmodernizowanego systemu wody oczyszczonej i wody do iniekcji

Stworzenie w Macierzyszu bazy technicznej dla produkcji nowoczesnych leków otrzymywanych technikami biotechnologicznymi, w tym przy zastosowaniu genetycznie modyfikowanych mikroorganizmów

·	Kontynuowane są prace koncepcyjne dotyczące zaprojektowania nowego kompleksu budynków produkcyjnych.
·	Kontynuowane są prace nad modernizacją niektórych urządzeń i linii produkcyjnych w Zakładzie Biotechnologii, mające na celu zwiększenie istniejących zdolności produkcyjnych i doskonalenie metod automatycznego sterowania produkcją. Zakończono modernizację kolejnego systemu fermentora produkcyjnego oraz systemów energetycznych (system wody ziębniczej dla biosyntezy, system odbioru odcieku po utylizacji materiału genetycznie zmodyfikowanego).

Rozszerzenie terytorium działania Spółki

W celu rozszerzenia rynków zbytu dla własnych produktów BIOTON S.A. będzie:
•	kontynuował rejestracje zagraniczne oraz rozwijał eksport własnych produktów leczniczych i substancji farmaceutycznych,
•	oferował do sprzedaży i dokonywał transferu technologii wytwarzania produktów leczniczych na bazie substancji wytwarzanych we własnych zakładach,
Spółka będzie ponadto prowadziła produkcję kontraktową na zlecenie firm zagranicznych sprzedających produkty lecznicze na własnych terytoriach, w oparciu o substancje czynne wytwarzane w zakładach produkcyjnych Spółki lub zakupione. 

Rejestracje krajowe i zagraniczne w I półroczu 2005 r.:

Prowadzono prace związane z rejestracją „Gensulin” N, R i M30 w Jordanii oraz transferem technologii wytwarzania tych produktów.

Po przeprowadzeniu odpowiednich procesów w Urzędzie Rejestracji Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów Biobójczych Spółka uzyskała następujące decyzje Ministra Zdrowia:
•	pozwolenie na dopuszczenie do obrotu dla produktu leczniczego „Tropicabion” - krople do oczu, roztwór 5 mg/ml; 10 mg/ml (podmiot odpowiedzialny: BIOTON S.A.),
•	pozwolenie na dopuszczenie do obrotu dla produktu leczniczego „Vancotex” - proszek do sporządzania roztworu do infuzji 500 mg i 1g (podmiot odpowiedzialny: Pharmatex Italia SRL, działano z upoważnienia tej firmy).

31.01.2005 r. na Białorusi zostały zarejestrowane następujące produkty Spółki: „Gensulin” R, N, M10, M20, M30, M40, M50 (100 j.m., wkłady i fiolki). 
24.05.2005 r. BIOTON S.A. otrzymał od odpowiedniego urzędu Federacji Rosyjskiej informację o zarejestrowaniu w Federacji Rosyjskiej z dniem 20.05.2005 r. substancji rekombinowanej insuliny ludzkiej wytwarzanej przez Spółkę (por. RB 40/2005).

Strategia BIOTON S.A. na terenie Federacji Rosyjskiej

W celu uzyskania dostępu do rynku rosyjskiego, w grudniu 2004 r. BIOTON S.A. utworzył wraz z partnerami rosyjskimi Zamkniętą Spółkę Akcyjną BIOTON WOSTOK, w której objął 38% ogólnej liczby akcji. Do podstawowych celów ZSA BIOTON WOSTOK należy rejestracja produktów farmaceutycznych Spółki, w tym przede wszystkim preparatu „Gensulin”, a następnie ich dystrybucja i sprzedaż na terenie Federacji Rosyjskiej. Docelowym zamiarem BIOTON S.A. jest wybudowanie w miejscowości Orzeł na terenie Federacji rosyjskiej wytwórni do produkcji insuliny w fiolkach i wkładach. Budowa wytwórni ma być w całości finansowana przez Spółkę, w formie pożyczki udzielonej BIOTON WOSTOK. Całkowity koszt budowy powyższej wytwórni jest obecnie szacowany na kwotę około 20 000 000 USD. Planuje się, że powyższa wytwórnia będzie w przyszłości centrum wytwórczym form gotowych produktów biotechnologicznych BIOTON S.A. na rynek rosyjski oraz pozostałe kraje byłego ZSRR, a także na inne na rynki europejskie, w tym Polskę. Zamiarem Spółki jest zdobycie w krótkoterminowej perspektywie kilkunastoprocentowego udziału w rosyjskim rynku rekombinowanej insuliny ludzkiej, głównie poprzez udział w przetargach centralnych i regionalnych.

Postępy w realizacji w/w założeń w I półroczu 2005 r.:

Budowa wytwórni leków insulinowych w Orle w Federacji Rosyjskiej 
•	Opracowano polską wersję Projektu Budowlanego i przekazano ją do weryfikacji przez rosyjskie Biuro Projektów w celu opracowania wersji do przeprowadzenia ekspertyzy poprzedzającej uzyskanie pozwolenia budowlanego. Po jego opracowaniu możliwe będzie przystąpienie do realizacji procesu budowlanego.
•	Rozpoczęto prace przygotowawcze do budowy: ogrodzono teren, rozpoczęto roboty ziemne i fundamentowe.
·	Kontynuowane są prace nad doborem i specyfikacją techniczną linii produkcyjnych i najważniejszych instalacji technicznych. Zakończenie tych prac warunkuje rozpoczęcie procesu kontraktowania maszyn i urządzeń oraz instalacji i projektowania wykonawczego.

Na podstawie umowy z 25.02.2005 r. pomiędzy BIOTON S.A i ZSA BIOTON WOSTOK oraz aneksu nr 1 z 27.06.2005 r. Spółka udzieliła ZSA BIOTON WOSTOK pożyczki inwestycyjnej w łącznej kwocie 500 000 Euro. 

Strategia BIOTON S.A. na terenie Azji Południowo-Wschodniej, Australii i Oceanii

Zgodnie z umową subskrypcyjną z SciGen Ltd z 24.01.2005 r. BIOTON S.A. był uprawniony do objęcia 24 % kapitału zakładowego SciGen Ltd., dotychczasowego partnera handlowego Spółki. SciGen Ltd.  ma siedzibę w Singapurze, a jego wartościowe są notowane na Australijskiej Giełdzie Papierów Wartościowych. Działalność SciGen Ltd. obejmuje sprzedaż, na podstawie posiadanych licencji, produktów biotechnologicznych, w tym hormonu wzrostu, insuliny ludzkiej (pod nazwą handlową SciLin, Recosulin i Humanix) oraz szczepionki przeciwko wirusowemu zapaleniu wątroby typu B. Obecnie SciGen Ltd. prowadzi działalność na obszarach Australii, Korei Południowej, Chin, Indii, Indonezji, Filipin, Pakistanu, Singapuru oraz Wietnamu. Nabycie udziałów w SciGen Ltd. ma na celu ułatwienie dostępu Spółki do nowych rynków zbytu, zwiększenie wpływu Spółki na organizację sprzedaży jej produktów na tych rynkach oraz rozszerzenie zakresu współpracy pomiędzy BIOTON S.A. a SciGen Ltd. 

Postępy w realizacji w/w założeń w I półroczu 2005 r.:

Do 30.06.2005 r. Spółka nabyła łącznie 146 133 383 udziałów, stanowiących 26,51 % kapitału zakładowego SciGen Ltd. o wartości 10 079 252,21 AUD (25 321 630,99 PLN - wg średnich kursów NBP z dni poszczególnych transakcji), w tym 24 % na podstawie umowy subskrypcyjnej z 24.01.2005 r.

Dokonane przez SciGen Ltd. rejestracje insuliny produkowanej przez Spółkę:
•	I półrocze 2005 r. – Indonezja i Filipiny.
17.	Zmiany w podstawowych zasadach zarządzania przedsiębiorstwem Spółki i Grupą Kapitałową BIOTON S.A.

W I półroczu 2005 r. zakończył się proces upublicznienia Spółki, który wprowadził wymóg podporządkowania się nowym regulacjom prawnym, składający się z następujących etapów:
•	21.09.2004 r. Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie BIOTON S.A. podjęło uchwały o podwyższeniu kapitału zakładowego w drodze emisji 16 000 000 akcji zwykłych na okaziciela serii C (por. Prospekt, Rozdział III, pkt 2.3.1.) oraz wprowadzeniu akcji serii A, B i C do publicznego obrotu (por. Prospekt, Rozdział III, pkt 2.3.2.),
•	22.10.2004 r. Komisja Papierów Wartościowych i Giełd dopuściła akcje serii A, B i C Spółki do publicznego obrotu,
•	21.02.2005 r. Spółka opublikowała prospekt emisyjny, na podstawie którego wprowadzono do publicznego obrotu 95 015 500 akcji serii A, 66 766 497 akcji serii B oraz wprowadzono i zaoferowano 16 000 000 akcji serii C,
•	w dniach 04-08 03.2005 r. przeprowadzona została publiczna subskrypcja akcji serii C Spółki (por. RB 23/2005),
•	17.03.2005 Sąd Rejonowy dla m.st. Warszawy w Warszawie XX Wydział Gospodarczy Krajowego Rejestru Sądowego zarejestrował podwyższenie kapitału zakładowego Spółki w drodze emisji akcji serii C, które, wraz z akcjami serii A, zostały wprowadzone do obrotu na rynku podstawowym Giełdy Papierów Wartościowych w Warszawie S.A. 31.03.2005 r. (por. odpowiednio RB 24/2005 i 29/2005).
18.	Zmiany w składzie osób zarządzających i nadzorujących Spółki w ciągu ostatniego półrocza roku obrotowego

20.06.2005 r. na ręce Przewodniczącego Zwyczajnego Walnego Zgromadzenia BIOTON S.A. wpłynęły od Wincentego Cioska, Mohammeda Al – Khafagi, Andrzeja Podgórskiego oraz Beaty Stelmach rezygnacje z pełnienia funkcji Członka Rady Nadzorczej Spółki (por. RB 45/2005).
Zwyczajne Walne Zgromadzenie BIOTON S.A., które odbyło się w 20.06.2005 r., powołało do pełnienia funkcji Członka Rady Nadzorczej Spółki Sławomira Petelickiego, Wojciecha Raduchowskiego – Brochwicza i Krzysztofa Wilskiego (por. RB 44/2005 i 46/2005).

Skład Rady Nadzorczej BIOTON S.A. po wprowadzonych zmianach jest następujący:
Przewodniczący Rady: Ryszard Krauze, Wiceprzewodniczący Rady: Alicja Kornasiewicz, Członkowie Rady: Piotr Borowicz, Sławomir Petelicki, Wojciech Raduchowski - Brochwicz, Barbara Ratnicka-Kiczka, Waldemar Tevnell, Krzysztof Wilski.
19.	Wartość wynagrodzeń, nagród lub korzyści, w tym wynikających z programów motywacyjnych lub premiowych opartych na kapitale BIOTON S.A., w tym programów opartych na obligacjach z prawem pierwszeństwa, zamiennych, warrantach subskrypcyjnych (w pieniądzu, naturze lub jakiejkolwiek innej formie), wypłaconych należnych lub potencjalnie należnych, odrębnie dla osób zarządzających i nadzorujących w przedsiębiorstwie Spółki, bez względu na to, czy były one odpowiednio zaliczane w koszty, czy też wynikały z podziału zysku oraz informacje o wartości wynagrodzeń i nagród otrzymanych z tytułu pełnienia funkcji we władzach jednostek podporządkowanych 

Całkowita wartość wynagrodzeń członków Zarządu BIOTON S.A. w I półrocze 2005 r.:
•	Adam Wilczęga (Prezes Zarządu) – 93 000,00 PLN,
•	Piotr Wielesik (Wiceprezes Zarządu) – 84 000,00 PLN,
•	Henryk Dąbrowski (Członek Zarządu) – 83 183,50 PLN,
•	Waldemar Krzewski (Członek Zarządu) – 68 061,93 PLN.

Całkowita wartość wynagrodzeń członków Rady Nadzorczej BIOTON S.A.za I półrocze 2005 r.:
•	Ryszard Krauze (Przewodniczący Rady) – nie dotyczy,
•	Alicja Kornasiewicz (Wiceprzewodniczący Rady) – nie dotyczy,
•	Piotr Borowicz – 6 000,00 PLN,
•	Wincenty Ciosek (Członek Rady do 20.06.2005 r.) – 6 000,00 PLN,
•	Mohammed Al-Khafagi (Członek Rady do 20.06.2005 r.) – 6 000,00 PLN,
•	Sławomir Petelicki (Członek Rady od 20.06.2005 r.) – nie dotyczy,
•	Andrzej Podgórski (Członek Rady do 20.06.2005 r.) – 6 000,00 PLN,
•	Wojciech Raduchowski-Brochwicz (Członek Rady od 20.06.2005 r.) – nie dotyczy,
•	Barbara Ratnicka-Kiczka – 6 000,00 PLN,
•	Beata Stelmach (Członek Rady do 20.06.2005 r.) – 6 000,00 PLN,
•	Waldemar Tevnell - 6 000,00 PLN.
•	Krzysztof Wilski(Członek Rady od 20.06.2005 r.) – nie dotyczy.
Zwyczajne Walne Zgromadzenie Spółki, które odbyło się 20.06.2005 r. uchwałą nr 11 ustaliło następujące wysokości miesięcznego wynagrodzenia członków Rady:
•	Przewodniczącego Rady Nadzorczej - 4 000,00 PLN,
•	Wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej - 3 000,00 PLN,
•	każdego Członka Rady Nadzorczej - 2 000,00 PLN,
przy czym wynagrodzenia te będą płatne kwartalnie.

Całkowita wartość wynagrodzeń z tytułu pełnienia przez osoby zarządzające i nadzorujące BIOTON S.A. funkcji we władzach jednostek podporządkowanych:
•	Adam Wilczęga (Prezes Zarządu BIOTON TRADE Sp. z o.o.) – 84 000,00 PLN,
•	Piotr Borowicz (Członek Rady Nadzorczej BIOTON TRADE Sp. z o.o.) – 10 000,00 PLN,
•	Henryk Dąbrowski (Członek Rady Nadzorczej BIOTON TRADE Sp. z o.o.) – 10 000,00 PLN,
Adam Wilczęga i Ryszard Krauze z tytułu zasiadania w Radzie Dyrektorów SciGen Ltd. oraz ZSA BIOTON WOSTOK wynagrodzeń nie pobierają.
20.	Określenie łącznej liczby i wartości nominalnej wszystkich akcji (udziałów) Spółki oraz akcji i udziałów w jednostkach powiązanych Spółki, będących w posiadaniu osób zarządzających i nadzorujących (dla każdej osoby oddzielnie)

Członkowie Zarządu i Rady Nadzorczej BIOTON S.A. nie posiadają akcji Spółki ani akcji i udziałów w jej jednostkach powiązanych.

06. i 07.06.2005 r. osoba bliska w stosunku do Członka Rady Nadzorczej BIOTON S.A., w rozumieniu art. 161 f ust. 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. – Prawo o publicznym obrocie papierami wartościowymi (Dz. U. z 1997 r., Nr 118, poz. 754, tekst ujednolicony), nabyła na Giełdzie Papierów Wartościowych w Warszawie S.A. 32 732 akcje Spółki. Wartość transakcji wyniosła 148 829,29 PLN.
21.	Wskazanie akcjonariuszy posiadających, bezpośrednio lub pośrednio przez podmioty zależne, co najmniej 5% w ogólnej liczbie głosów na walnym zgromadzeniu BIOTON S.A., wraz ze wskazaniem liczby posiadanych przez te podmioty akcji, ich procentowego udziału w kapitale zakładowym, liczby głosów z nich wynikających i ich procentowego udziału w ogólnej liczbie głosów na walnym zgromadzeniu

Strukturę własności kapitału zakładowego Spółki, zgodnie ze świadectwami udziałowymi przedstawionymi w związku z ZWZ Spółki, które odbyło się 20.06.2005 r., prezentuje poniższa tabela:

Lp.	Akcjonariusz	Liczba akcji / głosów
(w szt.)	% kapitału zakładowego / głosów	
1	PROKOM Investments S.A.	80 890 998	45,5001	
2	NIHONSWI AG	24 969 099	14,0448	
3	Bank Austria Creditanstalt AG	20 000 000	11,2497	
4	Instytut Biotechnologii
i Antybiotyków	18 156 500	10,2128	
5	Pozostali	33 765 400	18,9926	
Razem	177 781 997	100,0000	
22.	Informacje o znanych Spółce umowach (w tym również zawartych po dniu, na który sporządzono sprawozdanie finansowe zawarte w raporcie), w wyniku których mogą w przyszłości nastąpić zmiany w proporcjach posiadanych akcji przez dotychczasowych akcjonariuszy i obligatariuszy

Umowa pomiędzy Bank Austria Creditanstalt AG a PROKOM Investments S.A. została opisana w pkt. 6.2.
23.	Informacje o podmiocie dokonującym przeglądu sprawozdań finansowych 
23.1.	Informacje dotyczące roku obrotowego 2005

Umowa z KPMG Audyt Sp. z o.o. („KPMG”) o przegląd półrocznego jednostkowego i skonsolidowanego sprawozdania finansowego BIOTON S.A. za okres od 01.01.2005 r. do 30.06.2005 r. została zawarta 27.12.2004 r. na czas wykonania w/w zlecenia.
Wynagrodzenie KPMG wynosi równowartość w PLN kwoty 12 000 Euro, obliczonej wg średniego kursu NBP z dnia poprzedzającego datę wystawienie faktury.
Umowa obejmuje także zwrot kosztów przejazdu pracowników KPMG, obsługi administracyjnej, połączeń telefonicznych i telefaksowych związanych z w/w zleceniem. Koszty te będą liczone ryczałtową stawką stanowiącą równowartość w PLN kwoty 3 Euro za każdą godzinę pracy członka zespołu KPMG.
23.2.	Informacje dotyczące roku obrotowego 2004

Na podstawie umowy z 27.12.2004 r. KPMG wykonał badanie rocznego jednostkowego i skonsolidowanego sprawozdania finansowego Spółki za rok obrotowy kończący się 31.12.2004 r. 
Wynagrodzenie KPMG wyniosło równowartość w PLN kwoty 15 000 Euro, obliczonej wg średniego kursu NBP z dnia poprzedzającego datę wystawienia faktury.
Umowa obejmuje także zwrot kosztów przejazdu, posiłków i zakwaterowania pracowników KPMG, obsługi administracyjnej, połączeń telefonicznych i telefaksowych związanych z w/w zleceniem. Koszty te były liczone ryczałtową stawką stanowiącą równowartość w PLN kwoty 3 Euro za każdą godzinę pracy członka zespołu KPMG.

Na podstawie umowy z 30.03.2004 r. KPMG wykonał na rzecz BIOTON S.A., w związku z przygotowaniami Spółki do przeprowadzenia pierwszej publicznej oferty, wprowadzenia akcji do obrotu na GPW w Warszawie S.A. oraz opracowaniem prospektu emisyjnego:
•	badanie jednostkowego i skonsolidowanego sprawozdania finansowego, sporządzonego wg Międzynarodowych Standardów Rachunkowości na dzień 31.12.2003 r.,
•	badanie jednostkowego i skonsolidowanego sprawozdania finansowego, sporządzonego wg Międzynarodowych Standardów Rachunkowości na dzień 31.08.2004 r.,
•	dostosowanie sprawozdań finansowych do Międzynarodowych Standardów Sprawozdawczości Finansowej,
•	dostosowanie do wymogów rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 16 października 2001 r. w sprawie szczegółowych warunków, jakim powinien odpowiadać prospekt emisyjny oraz skrót prospektu (Dz. U. z 2001 r., Nr 139, poz. 1568 z późn. zm.) („Rozporządzenie o prospekcie”) sprawozdań finansowych za lata 2001, 2002 i 2003, 
•	uzgodnienie sprawozdań finansowych, o których mowa w § 17 Rozporządzenia o prospekcie, z treścią kolejnych wersji prospektu składanych przez Spółkę do KPWiG
oraz sporządził, wchodzące w skład prospektu emisyjnego:
•	informacje o podmiotach uprawnionych do badania sprawozdań finansowych (na podstawie § 11 ust. 1 pkt 5 Rozporządzenia o prospekcie) oraz oświadczenia, o których mowa w § 11 ust. 1 pkt 5 lit. g) Rozporządzenia o prospekcie,
•	opinie do jednostkowych i skonsolidowanych sprawozdaniach finansowych, wyszczególnionych w § 17 ust. 1 pkt 6 Rozporządzenia o prospekcie.
Wynagrodzenie za w/w prace wyniosło równowartość w PLN kwoty 80 000 Euro, obliczonej wg średniego kursu NBP z dnia wystawienia faktury.
24.	Oświadczenia Zarządu BIOTON S.A. 
24.1.	Oświadczenie o zgodności

Zarząd BIOTON S.A. oświadcza, że wedle jego najlepszej wiedzy:
1.	skonsolidowane sprawozdanie finansowe na dzień 30 czerwca 2005 r. zostało przygotowane zgodnie z Międzynarodowymi Standardami Sprawozdawczości Finansowej („MSSF”), przyjętymi przez Radę Międzynarodowych Standardów Rachunkowości („RMSR”) oraz interpretacjami wydanymi przez Komitet ds. Interpretacji Międzynarodowej Sprawozdawczości Finansowej („KIMSF”) działający przy RMSR, ogłoszonymi w formie rozporządzeń Komisji Europejskiej. Na dzień 30 czerwca 2005 r. między tymi zasadami a MSSF ogłoszonymi przez RMSR nie występują żadne różnice, które miałyby wpływ na Grupę.
Od 01 stycznia 2005 r. BIOTON S.A. i BIOTON TRADE Sp. z o.o. prowadzą księgi według Międzynarodowych Standardów Sprawozdawczości Finansowej (MSSF) ), w wersji zatwierdzonej przez Unię Europejską a w zakresie nieuregulowanym powyższymi standardami zgodnie z wymogami ustawy z dnia 29 września 1994 r. (Dz. U. z 2002 r., Nr 76, poz. 694 z późn. zm.) i wydanych na jej podstawie przepisów wykonawczych oraz zgodnie z wymogami określonymi w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 21 marca 2005 r. w sprawie informacji bieżących i okresowych przekazywanych przez emitentów papierów wartościowych (Dz. U. z 2005 r. Nr 49, poz. 463).
Przekształcenie sprawozdania do wymogów MSSF zaprezentowano w sprawozdaniu rocznym na 31 grudnia 2004 r., opublikowanym 29 kwietnia br.
2.	sprawozdanie, o którym mowa powyżej, odzwierciedla w sposób prawdziwy, rzetelny i jasny sytuację majątkową i finansową Grupy i Spółki oraz ich wyniki finansowe,
3.	sprawozdanie Zarządu BIOTON S.A. z działalności Grupy Kapitałowej BIOTON S.A. w okresie od 01.01.2005 r. do 30.06.2005 r. zawiera prawdziwy obraz rozwoju i osiągnięć oraz sytuacji Grupy i Spółki, w tym opis podstawowych ryzyk i zagrożeń.
24.2.	Oświadczenie o wyborze audytora

Zarząd BIOTON S.A. oświadcza, że:
1.	zgodnie z art. 66 ust. 4 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości (Dz. U. z 2002 r., Nr 76, poz. 694, z późń. zm.) oraz na podstawie § 21 ust. 1 pkt 1 Statutu BIOTON S.A. Rada Nadzorcza Spółki uchwałą z dnia 21.12.2004 r. wyznaczyła KPMG Audyt Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie, ul Chłodna 51 jako podmiot dokonujący przeglądu jednostkowego i skonsolidowanego sprawozdania finansowego Spółki za I półrocze 2005 r. oraz wyraziła zgodę na zawarcie przez BIOTON S.A. umów w tym zakresie,
2.	podmiot ten oraz biegli rewidenci dokonujący przeglądu na 30 czerwca 2005 r., spełniają warunki o wydaniu bezstronnego i niezależnego raportu stosownie do postanowień Międzynarodowych Standardów Rewizji Sprawozdań Finansowych wydanych przez Międzynarodową Federację Księgowych, rozdziału 7 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości (Dz. U. z 2002 r., nr 76 poz. 694 z późniejszymi zmianami) oraz norm wykonywania zawodu biegłego rewidenta, wydanych przez Krajową Radę Biegłych Rewidentów w Polsce.

Podpisy wszystkich członków Zarządu BIOTON S.A.

Data	Imię i nazwisko	Funkcja	Podpis	
30.09.2005 r.	Adam Wilczęga	Prezes Zarządu	

	
30.09.2005 r.	Piotr Wielesik	Wiceprezes Zarządu	

	
30.09.2005 r.	Henryk Dąbrowski	Członek Zarządu	

	
30.09.2005 r.	Waldemar Krzewski	Członek Zarządu